


v 

KRONIKA MESTA , 
KOLIN 

2008 



V Kolíně dne 30.11. 2010 

Kroniku za období 1.1.2008- 31.12.2008 zpracovala ing. Diana Králová 

ing. Diana Králová 



Zastupitelstvo města- složení 

jméno 

Pěkný Jiří Ing. 

Lebeda Pavel MUDr. 

Vejdělková Zuzana 

Molnár Karel JUDr. 

Šafařík Jiří 

Sova Karel Ing. 

Sarauer Miloš 

telefon email 

777 119 675 

607 203 553 pavel.lebeda@seznam.cz 

737 305 208 

604 403 727 karel.molnar@uzsvm.cz 

776 259 711 

724 160 425 sova@elkolin.cz 

777 575 276 mis@Iibrashopkh.cz 

pol. strana 

ČSSD 

ČSSD 

ČSSD 

ČSSD 

ČSSD 

KDU-ČSL 

KSČM 

Ledvina František RSDr. 602 860 673 frantisek.ledvina@worldonline.cz KSČM 

(Olga Brunclíková) 

Škorpík Martin Ing. 

Truska Jiří 

Fišera Miloš 

607 847 839 mskorpik@volny.cz 

723 534 443 j.truska@seznam.cz 

603 550 998 

KSČM 

KSČM 

NEZ 

Cabrnoch Milan MUDr. 602 165 449 milan@cabrnoch.cz ODS 

Plašil Jakub 606 620 440 jakub@decibelproduction.cz ODS 

Jandejsek Jan MUDr. 

V ái'la Přemysl 

Kopecký Petr MUDr. 

Plašil Ondřej Mgr. 

Eliáš Aleš 

Janoušek Milan JUDr. 

Konfršt Antonín 
(Eva Kopáčková) 

Matějková Eva MUDr. 

Pekárek Roman Mgr. 

Buřič Jiří 

602 389 917 jan.jandejsek@nemocnice.kolin.cz ODS 

321 727 184 ODS 

321 721 493 

606 620 441 ondra@decibelproduction.cz 

321 721 924 

321 712 055 janousek@asysijd.cz 

602 344 558 

321 727 111 eva.matejka@seznam.cz 

321 748 213 roman.pekarek@mukolin.cz 

321 748 210 jiri.buric@mukolin.cz 

ODS 

ODS 

ODS 

ODS 

ODS 

ODS 

ODS 

ODS 

Navrátil Václav MUDr. 321 756 363 vaclav.navratil@nemocnice.kolin.cz SNK-ED 

Hoffmann Pavel MUDr. 321 748 212 pavel.hoffmann@mukolin.cz SNK-ED 

Tuček Jiří Mgr. 

Veselá Jiřina Mgr. 775 657 81 O jvesels@centrum.cz 
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jméno 

Sova Karel Ing. 

Plašil Jakub 

Rada města - složení 

telefon email 

724 160 425 sova@elkolin.cz 

606 620 440 jakub@decibelproduction.cz 

Plašil Ondřej Mgr. 606 620 441 ondra@decibelproduction.cz 

Matějková Eva MUDr. 321 727 111 eva.matejka@seznam.cz 

Pekárek Roman Mgr. 321 748 213 roman.pekarek@mukolin.cz 

Buřič Jiří 321 7 48 21 O jiri.buric@mukolin.cz 

pol. strana 

KDU-ČSL 

ODS 

ODS 

ODS 

ODS 

ODS 

Navrátil Václav MUDr. 321 756 363 vaclav.navratil@nemocnice.kolin.cz SNK-ED 

Hoffmann Pavel MUDr. 321 748 212 pavel.hoffmann@mukolin.cz SNK-ED 

Veselá Jiřina Mgr. 775 657 81 O jvesels@centrum.cz SZ 
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Rok, který je zachycen na listech této kroniky si neklade nárok na to, aby byl psán zlatým 
písmem. Byl pro město Kolín totiž téměř obyčejný, bez mimořádně důležitých událostí, které 
by podstatně změnily život města. Tento rok byl klidný. Události jeho dní nevybočovaly 
z rámce života v celé republice . A to ani v kladném ani v záporném slova smyslu. Přesto byl i 
tento rok výjimečný . A to tím, že lidé prožívali své životy jedinečným způsobem , který se 
nikdy už nebude opakovat v žádném jiném roce. Stejně tak jedinečně se rozvíjelo město , 

firmy , kulturní zařízení. .. prostě všechno. Zápisy o tom na stránkách kroniky mají proto své 
oprávněné místo. Je však třeba vyzdvihnout některé momenty, které se neopakují každý rok a 
měly pro město obrovský význam. Dá se říci, že byly určitým mezníkem. Například zahájení 
stavby obchvatu, senátní a parlamentní volby . . . a také otevření prvního nákupního centra. 
Závěrem shrnuto: rok byl obyčejný, ale byl kusem našeho života. Právě o něm podávají 
svědectví následující stránky. 
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-------------------------------------------------------------------------------------------------------~~!)~~ 
Co jsme si přáli a jaká přání vložili někteří kolínští občané do schránky na náměstí : 

obchvat 
supermarket na Zálabí 
nový skatepark 
více kontejnerů na tříděný odpad 
dětská hřiště 

školní autobus pro 5. ZŠ 
likvidaci pavučin v podloubí u budovy krajského muzea na Karlově náměstí 
pokácení přerostlých topolů v Klicperově ulici 
odchytnutí holubů na 2. ZŠ 
odstranění baru na Karlově náměstí 
uspořádání koncertu skupiny l)epeche Mode 
objevily se i stížnosti a negativní postoje: k záměru postavit obchodní centrum 
v lokalitě U Jána, nízká kvalita zahradnických prací na Karlově náměstí 
a další věci, které sem někdo jen odložil nebo si schránku na přání spletl 
s odpadkovým košem: vietnamské bankovky, cedule s nápisem " ~eparkujte, vjezd" 

Přání starosta roztřídil a přidělil pracovníkům úřadu pro inspiraci. 

Od 1.1. se začal platit na základě nového zákona č. 26112007 Sb., o stabilizaci veřejných 
rozpočtů při ošetření u praktického lékaře či v nemocnici regulační poplatek ve výši: 

30 Kč - ambulantní ošetření 
60 Kč- hospitalizace v nemocnici (za 1 den) 
90 Kč - pohotovost 
30 Kč- za položku na receptu 

Jejich účelem je omezit počet zbytečných návštěv lékařů na jen opravdu ty potřebné . 

Předběžným odhadem by si nemocnice mohla polepšit až o 15 mil. Kč ročně. Tyto finance se 
použijí na mzdy zaměstnancům, dále na rekonstrukci některých oddělení. 

Roční max. souhrn plateb u jednotlivce může být max. 5 000 Kč. Pokud pacient přesáhne tuto 
hranici, platí poplatky i nadále, zdravotní pojišťovna mu po ročním zúčtování rozdíl vrátí. Při 

návštěvě pohotovosti a následném odeslání ke specialistovi se platí pouze lx 90 Kč. 

Kolínská nemocnice vydala známky v uvedených nominálních hodnotách a k dostání jsou na 
3 místech: 

recepce Centrálních operačních sálů (budova č. 15) 
recepce Centrálního odběrového místa (budova č. 1) 
hlavní pokladna nemocnice v objektu ředitelství (budova č. 2). 

Známky platí vždy jeden rok, koupit jich lze najednou neomezené množství. Pokud je někdo 
nevyčerpá, může je v roce vydání vrátit. 

Pokud pacient nemůže zaplatit, vystaví mu v ordinaci doklad. Platbu lze pak provést na 
prodejních místech známek v nemocnici nebo i převodem z účtu. Při hospitalizaci se platí až 
při propouštění. 
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V nemocnici lze rovněž provést úhradu odesláním SMS: LEKAR ONK na číslo 90 222 30 
nebo 90 222 90 (podle druhu platby se liší koncovým dvojčíslím, které označuje výši 
poplatku), zpět přijde kód, který potvrdí úhradu (odečtením z kreditu). Kód se nahlásí 
v ordinaci. 

Po delší době se v budově městské policie znovu otevřela půjčovna divadelních kostýmů 
(pozůstatek z doby fungování stálého divadla) . Ta byla uzavřena z důvodu rekonstrukce 
budovy. Pro velký zájem se město rozhodlo znovu nabízet občanům kostýmy, které by jinak 
zůstaly pravděpodobně asi nevyužity. 

Se začátkem roku nastala ve městě také velká změna, která se tentokrát týká technických 
služeb. V minulém roce bylo rozhodnuto o převodu 75 % podílu na soukromou firmu A VE 
CZ. Kromě reorganizace čeká firmu i propouštění, změna způsobu odměňování, na základě 
analýzy dosavadních činností se předpokládají i další změny, např. čas svozu odpadu, jiné 
odpadové trasy. Z tech. služeb již začali odcházet dlouholetí pracovníci: jednatel Miroslav 
Ledvina, právní zástupce JUDr. Tomáš Kašpar, vedoucí střediska reklamy Martin Čermák . 
Část činností bude firma vykonávat jako soukromý podnikající subjekt (pro fyzické i 
právnické osoby), další na základě objednávek od města. Styčnou osobou na městském úřadu 
se stal pan Daněk, který bude služby nejen objednávat, ale i kontrolovat. Ve smlouvě jsou 
stanoveny jednotkové ceny za jednotlivé služby. Běžně prováděnou činností bude veřejné 
osvětlení, svoz odpadu, v zimě pak zimní údržba, blokové čištění ulic, údržba komunikací a 
zeleně , hrabání listí, kácení stromů. Havarijní případy budou řešeny ihned po ohlášení 
občany nebo policií (např. ztráta dopravního značení, kanálů) . Dosud se vozil odpad do 
Radimi, nově to bude do Čáslavi, kde A ve provozuje svoji skládku v lokalitě Hejdof, která 
přijímá odpad v kategorii ostatní a nebezpečný . Členy dozorčí rady za město jsou od 1. ledna 
2008 : JUDr. Milan Janoušek, Mgr. Ondřej Plašil, MUDr. Václav Navrátil. 

8. ledna se místostarosta Pavel Hoffmann rozloučil v obřadní síni radnice s ředitelkou 
městské knihovny Blankou Ručkovou, poděkoval jí za čtyřicetiletou práci pro knihovnu. 
Jejím nástupcem se na základě výběrového řízení stal knihkupec Bc. Pavel Kárník. 

S mladší krví v těle slibuje uvést v život některé své myšlenky: 

výrazně označit budovu knihovny 
ve vitrínách více informovat o nabídce služeb 
zlepšit internetové stránky knihovny a informačního centra 
více akcí pro děti , více přednášek o cestování 
besedy s autory, zejm. kolínskými (Eva Bešťáková, Irena Fuchsová) 
udělat vše proto, aby nás nestihl celorepublikový trend- pokles počtu čtenářů 

V současné době má knihovna 4 453 čtenářů (z toho 1736 dětí), což je 14,53 % obyvatel 
Kolína. Celkem je k dispozici 140 000 knih, roční výpůjčky činí 270 000 knih. 

Dlouho téměř nevyužívaný areál Tatry možná dostane svou novou tvář. Velký zájem o 
rozsáhlý areál projevila firma CTY Group. Chtěla by tu vybudovat komerčně - rezidenční 
projekt zahrnující administrativní objekty, byty, sportoviště, obchody a služby. Část velkého 
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zanedbaného parkoviště se rozhodla využít pro své účely firma OMV a začala s výstavbou 
benzinové stanice. Výhledově by pro ni bylo výhodné využití areálu Tatry jinou firmou 
s očekáváním vyšších zisků z okolo jezdících aut. 

Obvyklé novoroční zvyšování vodného a stočného již nikoho nepřekvapuje. 

ROK 2005 2006 2007 2008 
CELKEM (Kč/mj) - 45,04 47,47 54,09 55,93 
VODNÉ+STOČNÉ 

Důvodem pro tuto změnu jsou neustále rostoucí ceny energií a pohonných hmot, růst mezd, 
počtu oprav, zkvalitnění údržby. 

Zdražení se nevyhnulo ani plaveckému bazénu: 

Cas 1 hodina 
do 15:00 - všední den 55,-
Od 15:00 - všední den 75,-
Víkend 100,-
Rodinné 225,-
Ranní bez atrakcí 45,-
Letní plovárna celodenní 70,-
Letní plovárna - rodinné celodenní 170,-

Cena za odvoz a likvidaci domovního odpadu je letos stejně jako vloni 492 , - Kč . 

Zdražení se očekává i u městské dopravy. Z důvodu zdražení nafty, nárůstu DPH požaduje 
současný provozovatel Connex vyšší příspěvek od města. Vzhledem kjeho velkému 
zadlužení zůstane dotace ze strany města stále na úrovni 15 mil. Kč . Tento problém bude 
nejspíše řešen navýšením jízdného z 8 Kč na 9 Kč. Dalším racionalizačním opatřením by 
mohlo být omezení počtu spojů zejména o prázdninách. 

Druh Cipová karta V hotovosti 
Dosud Od 1.3. Dosud Od 1.3. 

občanské 8 -
' 

9 -
' 

10,- ll,-
Studenti, (15-26let, děti (6-15 let), cestující 

4 - 5 - 5 - 6-
(70-80) let ' ' ' ' 
30 denní jízdenka- (studenti, děti, 65-70 let) 90,- 125,-
90 denní jízdenka- (studenti, děti, 65-70 let) 230,- 300,-
30 denní jízdenka 250,- 250,-
90 denní jízdenka 660,- 660,-
Děti do 6 let, senior nad 80 let, ZTP, ZTP IP, 
představitel státní moci, kočárek s dítětem, zdarma 
nákupní taška, taška na kolečkách 
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Byli nominováni tito kandidáti do senátu za jednotlivé strany: 

Strana 
ČSSD 
KSČM 
SNKED 
ODS 
s z 

Kandidát 
MUDr. Pavel Lebeda 
František Švarc 
MUDr. Václav Navrátil 
Jiří Buřič 

Robert Drda 

Městem proběhla myšlenka vystavět na volné ploše za Billou víceúčelovou halu. 7. ZŠ by tak 
přišla o prostory, kam se chodí venčit děti o přestávkách a odpolední družina. Měla by být 
určena převážně pro míčové hry -volejbal, basketbal, ale i pro koncerty. Do hlediště by se 
mělo vejít asi 1 000 diváků. Proti se zvedla velká nevole především z řad obyvatel této 
lokality. Velký ruch díky blízkým frekventovaným silnicím by ještě vzrostl příjezdem 
návštěvníků, pro jejichž auta by zde ani nebylo místo k parkování. 

Kolínské Zálabí podstatně změnilo svou tvář. Na volné zelené ploše u kruhového objezdu 
vyrostl nový komplex bydlení se zcela odlišnou moderní architekturou a barevným 
provedením. Vchody a vjezdy vedou do ulice Na Louži. Stavba připomíná stavebnici 
z kostek, kde převažuje barva šedá, červená, doplněná obklady z ušlechtilého dřeva, výškově 
rozčleněna, s terasami a zábradlím. 

Nové platby do městské pokladny budou směřovat z parkoviště před nádražím. Platí se 1 O 
Kč/den, lze si zaplatit i celý týden (70 Kč). Počet ulic s vysokou frekvencí, kde je možné 
bezplatně parkovat, se zužuje. Výhledově bude zpoplatněna Starokolínská ulice, Husovo 
náměstí, parkoviště na Zálabí. 

Zápis dětí do 1. ročníku školního roku 2008/2009: 

S kola k zápisu se dostavilo odklad 
Bezručova 25 3 
Kmochova 32 4 
Pro k. Velikého 94 21 
Lipanská 65 13 
Mnichovická 38 8 
Ovčárecká+Sendražice 49 8 
Masarykova 65 17 
Celkem 368 74 
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Po církevní Vyšší odborné škole misijní a teologické (založena 1996) a soukromé Vysoké 
škole politických a společenských věd (2003) bude od září 2008 v Kolíně otevřena Vyšší 
odborná škola zdravotnická. Do oboru diplomovaný farmaceutický asistent bude moci 
nastoupit přes 40 studentů. Přijati mohou být studenti s maturitou a zdravotní způsobilostí. 
Po tříletém studiu získají absolventi titul DiS (diplomovaný specialita). Pracovat pak mohou 
v lékárnách, laboratořích, ve výrobě a distribuci léčiv. Obor farmaceutický laborant byl 
dávno zrušen. Tento obor na něj v podstatě navazuje. V září se změní název školy - Střední 

zdravotnická škola a Vyšší odborná škola zdravotnická, Kolín. 

Vraky a špatně zaparkovaná auta mohou být po splnění daných podmínek odtažena. Dosud 
byla umísťována v areálu tech. služeb, ale vzhledem k malé kapacitě jsou další zaparkována 
i na odstavném parkovišti v Třídvorské ulici. To vše za přítomnosti městské policie pokud se 
jednalo o odtah při blokovém čištění ulic. V případě, že si majitel do 1 roku auto po odtahu 
nevyzvedne, může ho město prodat v soutěži, vydražit nebo i sešrotovat. Náklady za 
provedené služby by měl uhradit majitel auta. Informace o odtažených vozidlech byla 
předána na odbor správy majetku. Ten měl za úkol zjistit, komu auto patří a majitele 
informovat, aby si vůz převzal a v případě, že to neudělá, rozhodnou radní o jeho dalším 
osudu. 

Slavný bufet Jitřenka ukončil v lednu činnost. A to vinou špatného technického stavu domu, 
v němž naproti radnici úspěšně pan Kadlec podnikal. Maj itel domu žije v Kanadě a opravu 
již delší dobu slibuje včetně nového výtahu. Otevřeno bylo již od 6 hodin ráno, špičkou byla 
obyčejná laciná jídla v poledne (tzv. hotovky v ceně okolo 60,- Kč). Zatím mu zůstává 
provoz restaurace U Radnice a provoz barů v době konání plesů či jiných kulturních akcí. 
Výčepní zařízení zainvestoval pivovar Budvar. Nyní ale město ohlásilo záměr pronajmout 
bary jiné firmě - Externo Petra Hliněného. Pan Kadlec má s městem sepsanou smlouvu na 
dolní restauraci s 3měsíční výpovědní lhůtou, na bary uzavírá vždy měsíční smlouvy, kde 
jsou jmenované akce, na nichž má zajistit občerstvení. 

Starosta města Kolín Jiří Buřič, Rostislav Novák z developerské firmy TK Development a 
Jaromír Uhýrek ze stavitelské společnosti Gemo Olomouc poklepali na základní kámen 
budoucího obchodního centra Euromall v Rorejcově ulici předposlední lednový den. Již nyní 
je známý termín otevření - 23.1 O. Už cca 80% prodejní plochy je zadáno firmám jako Orsay, 
New Yorker, Kenvelo, Adidas, Bijou Brigitte, Billa. Své místo zda najde pekárna, lékárna, 
rychlé občerstvení. Po zbourání stávající zanedbané výstavby (Alico, prodejna ZZN, 
restaurace Dominik, dům obydlený Romy) bude na tuto moderní stavbu navazovat výstavba 
bytových jednotek ve směru ke katastrálnímu úřadu. 

V lednu se také na radnici objevila nová služba občanům. Pracovnice podatelny se mohou 
připojit na Czech Point (Český podací ověřovací informační národní terminál) . Okamžitě lze 
získat ověřené výpisy z rejstříku trestů, živnostenského a obchodního rejstříku a výhledově 
také z katastru nemovitostí. Již není potřeba zdlouhavě obíhat jednotlivé úřady nebo 
zastupitelství, v případě urychlené potřeby výpisu z rejstříku trestů odpadá i cesta do Prahy. 
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Poplatky činí: 

ověřený výpis: 50 Kč 
výpis z obchodního a živnostenského rejstříku : 15 Kč 
výpis z katastru nemovitostí: 100 Kč (1. stránka), 10 Kč (za každou další stránku) 

Ze zprávy městské policie o činnosti za rok 2007: 

řešila celkem 20 332 událostí 
z toho bylo 1 O 593 přestupků (nejčastěji v oblasti dopravy, dále proti veřejnému 
pořádku 

řešila celkem 712 případů neoprávněného vylepení plakátů mimo určená plakátovací 
místa (nárůst o 75 %proti loňskému roku) 
přestupků proti majetku (zprav. krádeže) bylo celkem 911 (nárůst o 100 případů) , 

pokuty uložila ve výši 587 000 Kč . 

zkontrolovala 351 majitelů psů 
ve 102 případech nezjistila majitele psa a odvezla ho do útulku 
v oblasti dopravy bylo spácháno 8 225 přestupků ( 78% ze všech přestupků) 
v 717 případech byla překročena max. povolená rychlost, za což byl řidičům učiněn 
záznam v registru a zaplatili na pokutách 881 000 Kč. 
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-------------------------------------------------------------------------------------------------------- [ÍJV()~ 
Dodavatel dlouho očekávané stavby, obchvatu města, je znám: konsorcium firem Strabag, 
PSVS a Metrostav. Rovněž známí jsou i problémoví občané, díky nimž je zahájení stavby 
neustále odkládáno. Proto se očekává, že se bude muset sáhnout k nejposlednějšímu 
možnému řešení - vyvlastnění. To by však mohlo způsobit další prodloužení. Starosta se 
proto setkal s největším stěžovatelem Karlem Kostihou a probrali okolnosti vyvlastnění. Pan 
Kostiha není spokojen se způsobem vykoupení jeho pozemků ani s nabídnutou cenou. 
Požaduje vykoupení všech pozemků dotčených stavbou i kompenzaci za obytný dům. 

Uskutečnila se soutěž Stavba roku 2008. V soutěži vedle sebe stály: 

hasičská stanice v průmyslové zóně Kolín/Ovčáry 
centrální operační sály v kolínské nemocnici - vítěz v kategorii pozemní stavba 
bytový dům v Tovární ulici 
řadové domy na Jiráskově náměstí 
okružní křižovatka Na Louži - vítěz v kategorii dopravní stavba 

Na zlobivé řidiče se v Ovčárecké ulici chystá past. Přestože je zde umístěna svislá dopravní 
značka s omezením rychlosti na 40 kmih v době 7-8 a 11-16 hodin, řada řidičů tuto rychlost 
překračuje a pokračuje v max. povolené rychlosti při jízdě na Novém mostě. Proto zde byl 
umístěn radar s kamerou, které jsou zatím ve zkušebním provozu. Měly by zachycovat řidiče , 
kteří překračují povolenou rychlost. Snímky pak budou sloužit jako důkazní materiál při 
projednávání přestupku. 

Do nově založené společnosti SMSK (Správa městských sportovišť Kolín) byly v únoru 
převedeny zatím dvě firmy- Vodní svět a Psí útulek. Vedením společnosti byl pověřen ředitel 
Vilém Gruml. Předsedou představenstva je Jakub Plašil. S novým správcem se očekávají i 
nepopulární změny - především reorganizace, změnu systému provozu, konsolidace 
provozních nákladů, personální změny. Ve Vodním světě budou probíhat ještě stavební 
úpravy areálu, drobné investice. Zatím největší projev nevole vyvstal v psím útulku. Tam se 
zruší noční směny, bylo již ohlášeno propouštění. 
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BŘEZEN 
Od 1. března změnila firma A ve zaběhnuté trasy svozu domovního odpadu. Cílem je 
optimalizace vynaložených nákladů. 

Pondělí :ulice Štítarská, Tyršova, Dělnická a Bezručova, Rimavské Soboty, Funkeho, 
Klenovecká, Tisovecká a Masarykova, Čechovy Sady (u Billy), Žižkova, Josefa Suka a U 
Kůlen, Lipanská, Roháčova, Jateční, Prokopa Velikého, Kostnická, Vávrova (Nad Boubínem) 
a Želivského, Rorejcova a Sladkovského, Havlíčkova, Plynárenská, Barákova, Tylova, 
Havířská, Vužanova, Zengrova a Třebízského a nakonec v příměstské části Štáralka. 

Úterý: ulice Husova, dále v oblasti ulic Tyršova, Slovenská, V Břízách, V Zídkách, 
Riegerova, Fi.ignerova, Bezručova, Pražská, Štítarská, Mikoláše Alše, Zborovská, Na 
Spravedlnosti, Leoše Janáčka, Tatranská, Bachmačská, Míru, Hrnčířská, Na Třešňovce, V 
Lomu, Antonína Dvořáka, Na Magistrále, Bratří Čapků a Benešova, Pražská a Úzká, na 
sídlištích "Kasárna", "V octárna" a Březinova, Kremličkova, Radimského a Moravcova, v 
ulicích U Nemocnice, U Křižovatky a Dukelských hrdinů, Tovární, Antonína Kaliny, 
Podskalské nábřeží, Brankovická, Za Baštou a Na Skále, Písečná, Sadová, U Borků, 

Veltrubská, Zličská, Oldřišská a Okružní (od Borků po Ovčáreckou) a v příměstské části 
Sendražice. 

Středa: celá městská část Kolín I, v oblasti ulic Kmochova, Sokolská, Sluneční , Na Petříně a 
Kollárovo náměstí, Politických vězňů, Legerova a Václavská, Kutnohorská, Školská, 
Havelcova, Na Haldě, Husovo náměstí, Smetanova, Komenského a Jaselská. 

Čtvrtek: ulice Štítarská, Tyršova, Dělnická a Bezručova, Rimavské Soboty, Funkeho, 
Klenovecká, Tisovecká a Masarykova, na sídlišti Čechovy Sady (u Billy) a Žižkova, 
Lipanská, Ratibořská, Cihlářská, Prášková, Roháčova, Jateční , Prokopa Velikého, Kostnická, 
Vávrova (Nad Boubínem), Želivského a Táboritská, Na 15 Kopách, Polepská, Královská 
cesta, Vrchlického, Jeronýmova, Jateční, Orebitská, Kunětická, Řipská a oblast Zengrova. 

Pátek: ulice Husova, Pražská a Uzká, na sídlištích "Kasárna" a "Vodárna", v oblasti ulic 
Tyršova, Mikoláše Alše, Tatranská, Bachmačská, Na Magistrále a Benešova, Březinova, 
Kremličkova, Radimského a Moravcova, U Nemocnice, Starokolínská a Dukelských hrdinů , 

dolní část Jateční, Tovární, Antonína Kaliny, Podskalské nábřeží, Brankovická, Za Baštou a 
Na Skále, Jablonského, Morávkova, Mnichovická, Horského, Raisova a Čelakovského , K 
Raškovci, Na Přesypu, Jezeřanská, Lidická, Hániská, Luční, Na Měkovině, V Olšinkách, 
Třídvorská, K Vinici, Na Kopečkách, Hálkova, V Jezírkách, Klicperova a Macharova, na 
Výfuku, ve Štítarech a v celé příměstské části Zibohlavy. 

Začalo úsekové měření rychlosti na ostro před 6. ZŠ. Záznamy budou městskou policií 
· vyhodnocovány, každé překročení bude předáno ke správnímu řízení k projednání přestupků 
na odbor dopravy Městského úřadu Kolín. Těsně před vjezdem do měřeného úseku je řidič 
informován o rychlosti, takže má ještě šanci šlápnout na brzdy a vejít se do stanoveného 
maxima. 
Při překročení rychlosti o 20 až 39 km/hod. hrozí řidiči pokuta v rozmezí 2 500 Kč -
S 000 Kč, při opakování tohoto přestupku i zákaz činnosti na 1-6 měsíců. Při překročení o 
více než 40km/hod. se pokuta může pohybovat v rozmezí 5 000 Kč - 1 O 000 Kč i zákazem 
činnosti od 6 do 12 měsíců. 
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Byla dokončena rekonstrukce dalších dvou ulic: 
Kmochova - dostala nový asfalt namísto nepříjemných kostek, byla vytvořena parkovací 
místa formou zálivů, křižovatka s ulicí Bezručovou byla vyvýšena a je provedena zámkovou 
dlažbou. Toto barevné odlišení v ostré zatáčce snad řidiče přiměje snížit rychlost. To vše za 
18,5 mil. Kč. 

K Vinici - byl zlepšen přístup k nové výstavbě u vodárny. Jedná se o úzkou jednoproudovou 
silnici, po které se jezdí obousměrně, pokud jedou dvě auta, musí jedno zajet do zálivu a 
vyčkat, až druhé projede. Po jedné straně je lemována dostatečně širokým chodníkem. 
Opravily se i inženýrské sítě, osvětlení bylo modernizováno úspornými lampami. Celková 
částka- 28,9 mil. Kč. 

Státní policie ve svých prostorách vedle Obchodní akademie vybudovala novou recepci -
v rámci projektu P 1000. Vstupní prostory byly vybaveny novými stoly, polstrovanými 
modrými židlemi, počítačem. Odstraněny byly mříže. Na recepci může pracovat i civilní 
zaměstnanec, který bude poskytovat příchozím informace. Pro veřejnost již nepřístupné jsou 
dispečink s kamerovým systémem, sklad zbraní, cela a hovorna. Tato složka policie se však 
po odchodu starších policistů potýká dlouhodobě s podstavem. Město se mezitím zařadilo na 
2. místo v počtu spáchaných přestupků a nárůstu kriminality. 

Velké množství nepotřebného textilu se vyhazuje do kontejnerů. Občas ho někdo položí vedle 
pro lidi v nouzi. Ale ve městě u Tesca se objevil první kontejner firmy Texat v rámci 
charitativního projektu Potex. V igelitových taškách je možné tam vhodit čisté oděvy, boty, 
kabelky, hračky, domácí textilie - cokoliv, co by mohlo být k užitku ještě někomu dalšímu. 
Obsah kontejneru je roztříděn a pak předán charitativním či neziskovým organizacím či 

dalším zpracovatelským firmám. 

I díky letos nově zavedeným regulačním poplatkům ( vybraným za 1. čtvrtletí) mohla 
kolínská nemocnice zakoupit dva nové sanitní vozy Volkswagen Transporter Combi. 
Postupně tak může vyřazovat z provozu na dnešní dobu již zastaralé vozy Škoda 1203. Ty 
budou používány již jen k převozu na vyšetření občanů, bez vlastní dopravy. Nové vozy 
mají ve výbavě: 

monitorování pohybu v ČR 
protiskluznou dezinfikovatelnou podlahu 
tepelnou a hlukovou izolaci 
držák kyslíkových lahví 
vnitřní osvětlení 

elektro zásuvky 
stropní ventilátor 
pojízdná nosítka 
infarktové křeslo 
nezávislé topení v prostoru pro pacienty 

27.3. byla přepadena Česká spořitelna v Husově ulici. Z tohoto důvodu byly na dvě hodiny 
uzavřeny ulice Husova a Rubešova s podezřením na uloženou bombu. Pachatel si totiž pod 
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pohrůžkou použití výbušného systému a střelné zbraně vynutil vydání hotovosti ve vys1 
100 000 Kč. Pyrotechnik tuto domněnku vyvrátil. Obyvatelé i pracující v těchto ulicích měli 
urychleně vyklidit budovy. Přitom však vznikl mírný zmatek, neboť ne všichni byli o tomto 
řádně informováni. V chaosu vznikly i další problémy - někdo si zabouchl dveře , jiný si 
zapomněl doma nezbytné léky. 
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• Přestřižení pásky u příležitosti otevření lokality v ul. Rimavské Soboty se ujal (zleva) 
manažer projektu firmy Syner Martin Hlava, poslanec Ondřej Plašil a starosta města 
Kolína Jiří Buřič. Foto: šk 



----------------------------------------------------------------------------------------------------- l) [J13~JV 
1. dubna byla slavnostně otevřena zrekonstruovaná část ulice Rimavské Soboty (její počáteční 
část od kruhového objezdu až k prostranství u Probační a mediační služby), Klenovecká a 
Masarykova. Celková cena za opravy osvětlení, chodníků , vybudování nového parkoviště na 
volném prostranství u budovy cizinecké policie, obnovu zeleně byla 28 mil. Kč, z toho 22 mil. 
Kč byla státní dotace. Na chodníky a parkovací plochy byla užita zámková dlažba (v barvě 
červené, šedé), na komunikaci asfaltová směs. Nevidomí a invalidní občané přivítají snížené 
obrubníky. Prostředí zkulturnily i nové odpadkové koše, nově vysázené stromy s ochrannou 
mříží z litiny. 

Do nové funkce ředitele Správy městských sportovišť Kolín (SMSK) nastoupil ing. Vilém 
Gruml. S tím se očekávají určité změny v jím spravovaném psím útulku a plaveckém bazénu. 
Nejdříve jsou v pořadí na 1. místě změny v útulku, kde je avízováno propuštění dvou 
zaměstnanců. Dosud nepřetržitý provoz by měl být omezen na dobu od 7 - 21 hodin. Z 5 
zaměstnanců by měli zbýt 3 na hlavní pracovní poměr + 1 na vedlejší pracovní poměr. 
K personálním změnám má dojít i v aquaparku. 

Stavba obchvatu začala zatím symbolicky na apríla zahájením archeologického průzkumu pod 
vedením pražského Archeologického ústavu Akademie věd ČR. Probíhat bude předběžně 
následující tři měsíce. Je vytipováno asi ll lokalit, kde se očekává nález. Hned první dny byl 
odkryt rondel sloužící pravděpodobně ke shromažďování lidí. Tento průzkum je podmínkou 
pro vydání stavebního povolení. Zhotovitelem stavby bude sdružení firem Strabag, Metrostav 
a PSVS. Mezitím je možné pokračovat v majetkoprávním vypořádání s vlastníky pozemků. 
Podle nové vyhlášky se zvýšila výkupní cena z 400 Kč/m2 na 670 Kč/m2 . Město se ale 
v tomto nebude již angažovat, z důvodu právních (aby neporušilo zákon o obcích) ani 
finančních (odhadovaná cena požadovaná p. Kostihouje 15 mil. Kč) . 

13. dubna byl odstartován jubilejní 50. ročník závodu KVOK (Kolín-Velký Osek-Kolín) o 
celkové délce 20 km. Start byl v 10:00 hodin na městském atletickém stadiónu Mirka Tučka, 

kde probíhal i doprovodný program, zejména určený dětem - mažoretky skupiny Srdíčko ze 
7. ZŠ Kolín, soutěže v atletických disciplínách se sladkou odměnou. Letos se zúčastnilo 
celkem 115 běžců. 

Z výsledků závodu: 

Muži do 40 let: 1. Novák (Jihlava) 1:04:09, 2. Havelka (AC Praha) 1:06:07, 3. Vítek (Ústí 
nad Orlicí) 1:06:12, 4. Janeš (Pardubice) 1:06:16, 5. Bartoš (Jablonec) 1:06:57, 6. Škvor 

·(Kolín) I :08:57. 

Muži do 50 let: I. Kynčl (Jilemnice) 1:10:18,2. Fořt (Kolín) 1:13:28, 3. Čechal (Letohrad) 
1:16:20. 

Muži do 60 let: 1. Nenadál (Praha 1)1:14:23, 2. Smítka (Mělník) 1:15:59, 3. Bufka (Česká 
Lípa) I: 18:36. 

Muži do 70 let: I. Chocholouš (Pardubice) 1:29:44, 2. Černý (Horní Počernice) 1:30:04, Pirk 
(Lékařský Triklub Praha) 1:30:20. 

16 



Muži nad 70 let: 1. Libra (Nové Město nad Metují) 1:27:16, 2. Jantsch (Jablonec) 1:33:34, 
Řápek (AVC Praha) 1:34:01. 

Ženy do 35let: 1. Kozáková (Pardubice) 1:22:18, 2. Dostálová (Kroměříž) 1:25:35, 3. 
Miláčková (Háje) 1:42:07. 

Ženy nad 35 let: 1. Fořtová (Kolín) 1 :20:42, 2. Mikásková (Vrchlabí) 1 :28:45, 3. Středová 
(Klučov) 1 :49:42. 

Ženy nad 45 let: 1. Mališová (USK Praha) 1:28:32, 2. Šandová (Kolín) 1:29:04, 3. Kubrová 
(Pardubice) 1:35:26. 

17. dubna bylo slavnostně otevřeno nové dětské hřiště v areálu MŠ Bezručova. 
Spolufinancováno bylo v rámci projektu Partnerství pro Kolínsko automobilkou částkou 

250 000 Kč. Proto se této slavnosti zúčastnil její výkonný víceprezident Bernard Million
Rousseau. Prostor zde dostaly děti s vystoupením v rytmu country, po nich akci moderoval 
pan Klemprda v roli klauna s diskotékovou hudbou. Připraveno bylo i občerstvení za pomoci 
rodičů s opékáním uzeniny. Nechybělo ani tradiční vysazení stromu. Dominantu tvoří nová 
skluzavka s lezeckou stěnou a připojenými průlezkami. Okolí je vysypáno mulčovací kůrou. 
Hřiště je ve vyhrazených hodinách určeno i pro veřejnost. 

19. a 20. dubna jsme slavili Den Země pod vedením organizátorů tábornického klubu Arnika 
a Polabského ekocentra. Vše začalo úklidem nepořádku v Borkách. Odpadky byly posbírány, 
roztříděny a odevzdány na sběrný dvůr. Všichni zúčastnění měli svá stanoviště v kaštanové 
aleji. Své výrobky tu nabízela včelařská farma Veletov (med, medovinu, svíčky) , EKO-KOM 
učil děti třídit odpady: musely odpadky správně vhodit do označené nádoby. Občanské 

sdružení Ekodomov poradilo se zpracováním bioodpadu, kompostováním a štěpkováním. 
Vařil se tu čaj , pletlo se z pedigu, vyráběly se svíčky. Dobrovolné vstupné bylo věnováno 
Záchranné stanici pro handicapované živočichy v Pátku u Poděbrad. Druhý den byl spojen 
s procházkou klavarským lesem a výkladem. 

19. dubna nemocnice otevřela své brány veřejnosti v době od 9 do 14.15 hodin. Na 
centrálním odběrovém místě bylo možno nechat si vyšetřit krevní obraz, cholesterol, 
glykémii, krevní skupinu. Mohlo se nahlédnout do nové oční ambulance na vrátnici, nechat si 
vyšetřit zrak, zakoupit dioptrické nebo sluneční brýle. V budově centrálních operačních sálů 
byly otevřeny ortopedická a chirurgická ambulance, magnetická rezonance. O využití 
·nových centrálních operačních sálů byl natočen a promítán film. 

Letošní kandidáti na osobnost města. 

Tomáš Vanča: obnova řepařské drážky 
Hana Zrůstová: organizování kolínského Hudebního podletí 
Pavel Horák : vyčlenění biodpadů z komunálního odpadu 
Miroslav Kaiser: prosazování zájmů spolků 

17 



OSOBNOSTÍ KOLÍNA ROKU 2887 JE TOMRŠ UANČA 



Jan Urbanec: vedení prodejen Burko ve městě 

supermarketů 

V hodnotící komisi zasedali: 

podnikatelka Věra Čmejrková, 
městský zastupitel Přemysl Váňa 
sekretářka starosty Barbora Jánská 
ředitel MSD Zdeněk Hejduk 
Jana Kosová z občanského sdružení VIDA 

Náhradníci do komise 
Eva Tichá z občanského sdružení Šela 
gynekolog Jiří Dvořák 

Vítězem se stal Tomáš Vanča, na 2. místě byla Hana Zrůstová. 

navzdory velkému počtu 

Kolín opět oziJe nocmm životem - alespoň tedy v létě. Vrátí se letní kino, které bude 
provozováno na Kmochově ostrově. Poslouží k tomu nově vybudovaný amfiteátr. Provozovat 
ho bude firma Attack Media Praha se zkušenostmi z letního kina v Pardubicích. Město 

přispělo částkou 50 000 Kč, firma hledá dalšího sponzora tak, aby mohl být vstup zdarma. 
Promítat se bude na plátno o rozměrech 13,5 m x 5,7 m. 

"Otevřeno" Kolín - Městské divadlo Kolín 

Proběhl 8. ročník přehlídky pantomimy a pohybového divadla. Přehlídku každoročně 

vyhlašuje Evropské centrum pantomimy neslyšících Brno a Národní informační a poradenské 
středisko pro kulturu. Jejím cílem je podpořit integraci sluchově postižených herců. 

Jednotlivci mají vyhrazeno 1 O minut, soubory Yz hodiny. V této krátké době se mohou vyjádřit 
prostřednictvím pantomimy nebo pohybového divadla nesoutěžně všichni zúčastnění slyšící i 
neslyšící herci a mimové. Cílem je integrace herců se sluchovým postižením, možnost jejich 
začlenění a jistá forma seberealizace. Letos tu bylo celkem 29 souborů (celkově 248 
účinkujících). 

Rámcový program 

pátek 25.4. 
11-13 h. workshop (studiová scéna) 

·13-15.30 h. zkoušky 
16-18 h. první část přehlídky (hlavní i studiová scéna) 
19-20.30 h. rozborový seminář 
21-22 h. inspirativní představení, studiová scéna 

sobota 26.4. 
8-12.30 h. zkoušky 
13-16.3 O druhá část přehlídky 
19-21.30 h. Galapředstavení (výběr z přehlídky+ Klaunský orchestr- Divadlo rozmanitostí 
Most). 
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neděle 27.4. 
10-12 h. rozborový seminář (studiová scéna) 
10-11 h. Kašpárek v rohlíku - Jihočeské divadlo 

I přes instalaci radaru na Zálabí se záznamem dochází k páchání přestupků. Za duben to bylo 
49x. V místě, kde je povolena max. 50 km/hod (ev. 40 km/hod) si někteří troufnou jet kolem 
školy i rychlostí 83 km/hod. 
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--------------------------------------------------------------------------------------------------- }(Jí~1'1SJV 
1. května byla slavnostně zahájena 2. sezóna řepařské drážky. Na nádražíčku v Sendražicích 
vyhrávala živá hudba. Vyjížďky obstarala parní mašinka. Během zimního odpočinku byla 
nabídka rozšířena o vytápěný vagón, mechanické závory, v muzeu bylo instalováno nové 
modelové kolejiště veltrubských modelářů. Byly provedeny terénní úpravy (výsadba stromů 
a keřů), úprava tratě, dokončení přejezdů. Zejména děti uvítaly nové pohledy a omalovánky. 
Ale vylepšovat se bude i nadále - netrpěliví malí cestující si budou moci zkrátit chvíli na 
hřišti, připravuje se vagón pro invalidy, cyklisty a kočárky. 

Odjezdy vláčku 
9.00 (v době prázdnin), 
10.00, 11.00, 13.00, 14.00, 15.00, 16.00, 
17.00 (v době prázdnin) 

Ceník jízdného 
Dieselový provoz: 
Dospělí - 50 Kč 
Děti (6-14) a důchodci- 30 Kč 
Rodinné vstupné (2 dospělí+ 2-3 děti)- 155 Kč 

Parní provoz: 
Dospělí - 60 Kč 
Děti ( 6-14) a důchodci - 40 Kč 
Rodinné vstupné (2 dospělí+ 2-3 děti)- 195 Kč 

Kolínská řepařská drážka 
trasa: Sendražice - Jíýrovna, cca 2 km 
Provoz: 1. května 2008 - 30. září 2008, v sobotu a neděli 
Historický vlak s parní lokomotivou nebo dieselovou lokomotivou na úzkorozchodné trati. 
Kapacita vláčku 4 x 25 osob 

8. května proběhl již 12. ročník Dne záchranářů. Kostra programu zůstává v podstatě stejná. 
Akci zahájil průjezd historických vozidel městem již v osm hodin ráno. Oficiálně byl zahájen 
v 8,30 v obřadní síni radnice starostou Jiřím Buřičem a hejtmanem Středočeského kraje 
Petrem Bendlem. V úvodní řeči přivítali velitele zúčastněných složek, organizátory. Po tomto 
zahájení proběhl slavnostní akt u pomníku obětem válek. ProHnala se opět stará a nová 
technika. Novou atrakcí byl seskok parašutistů, z nichž jeden zůstal jakoby omylem na střeše 
kulturního domu. Cvičně ho zachraňovali hasiči. V prostorách společenského domu se konal 
již 2. ročník Kolínské všeobecné výstavy, v budově Zámecké Veřejná soutěž plastikových 

· modelů - Memoriál generála Morávka. Program na náměstí byl završen Závodem míru 
juniorů. 2. etapu 37. Mezinárodního závodu míru juniorů zahájil Petr Bendl a Jiří Buřič 
přestřižením pásky v místě před informačním panelem (150 závodníků z celého světa). 

Dalšími místy, kde se něco konalo bylo prostranství u Delvity, vojenský prostor na 
Třídvorské, Kmochův ostrov (přehrazení vodního toku nornou stěnou, práce na člunech, 
potápěči, policejní vrtulník nabíral do vaku vodu s cílem uhasit fiktivní místo požáru), letiště 

- kde se nabízely vyhlídkové lety, tandemové seskoky, soutěže pro děti, ale také nepřetržité 
ukázky techniky HZS Kolín či akční ukázky zdravotníků a hasičů, nechyběly ani mažoretky, 
hudební okénko- Věra Martinová, Kapři Ládi Douska, opékání buřtů a na závěr i ohňostroj. 
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Z důvodu zajištění bezpečnosti návštěvníků byly uzavřeny ulice Pražská, Kutnohorská, 
Kouřimská, Husova, Rubešova, Na Hradbách, Karoliny Světlé, Kovářská a Zámecká a 
Karlovo náměstí v době od 9-17 hodin. K vůli juniorům pak byly krátkodobě uzavřeny ulice 
Pražská, Benešova, U Nemocnice, Žižkova, Legerova, Politických vězňů, Mostní, Antonína 
Kaliny a V eltrubská. 

PROGRAM 

8.00 Jízda vozidel záchranné techniky městem 
1. větev - Stanice HZS Polepská ul., Táboritská ul., Masarykova ul., Benešova ul., Pražská ul., 
Karlovo náměstí. 
2. větev - Stanice HZS Polepská ul., Nový most, Zálabí, Masarykův most, Karlovo nám. 

9.00 Pomník obětem válek v Sokolské ul., uctění památky obětem válek a Dne osvobození 
země od fašismu 

9.00-16.00 Karlovo náměstí 
Expozice nové záchranářské techniky a historických hasičských vozidel, exteriérová část 

Kolínské všeobecné výstavy, Krajská hygienická stanice Středočeského kraje Kolín -
vyšetření cholesterolu a cukru v krvi, povídání o zdravém životní stylu 
9.00 zahájení programu na Karlově náměstí 
9.00-12.00 DDM Kolín v objektu Zámecká, Fit Arena Fitness Team, kolínské školy, ZUŠ FK 
Kolín - vystoupení vítězů a talentů dětských zájmových soutěží, vystoupení tanečních a 
hudebních souborů, mažoretky, aerobik a další 
9.30 Prezentace otevření Kolínské všeobecné výstavy v MSD 
11.00 Seskok parašutistů na plochu Karlova náměstí - předání 20 vozů HZS Středočeského 
kraje 
12.00-13.00 polední koncert Kolínského Big bandu 
13.00-14.30 koncert mladých kapel 
14.30-15.15 zábavný program pro děti -loutkoherecká skupina ČT- JŮ a HELE 
15.15-16.00 koncert mladých kapel 
15.00 Slavnostní start Závodu míru juniorů 

9.00-12.00 Náměstí Republiky (parkoviště u Delvity) BESIP, ÚAMK, Městská policie Kolín, 
Policie ČR, Záchranné zdravotní služby, vysílací stan a přenosový vůz Českého rozhlasu 
Region, soutěže pro děti mobilní dopravní hřiště, trenažér nárazu 
9.45 ukázky vyprošťování z havarovaného vozidla- HZS Kolín 

·12.00 Přejezd hasičskou historickou technikou k Labi na ukázky Hasičského záchranného 
sboru a Policie ČR na vodě. U nové lávky ukázali svou práci příslušníci Hasičského 
záchranného sboru ve spolupráci s Poříčním oddělením Policie ČR Nymburk, po 14.00 byly 
krátké vyjížďky po Labi parníkem 

9.00-17.00 Vojenský prostor Tří dvorská - prohlídka a ukázky hasičské a vojenské historické 
techniky, projížďka po tankodromu 
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9.00-21.30 Letiště Aeroklubu Kolín, nepřetržité ukázky techniky HZS Kolín, vyhlídkové lety, 
tandemové seskoky, ukázky RC modelů, soutěže pro děti, vysílací stan a přenosový vůz 
Českého rozhlasu Region, hašení z vrtulníku 
14.30-15.30 akční ukázky zdravotníků a hasičů- vyprošťování z vozidla a záchrana života 
15.30-16.00 koncert Kolínského Bigbandu v letecké hale 
16.00-17.00 vystoupení mažoretek a pohybových skupin 
17.00-17.40 koncert Kolínského Bigbandu v letecké hale 
17.45-18.20 koncert mladé kapely 
18.30-19.15 Věra Martinová a Jamie Marshall 
19.15-21.30 (do ohňostroje) Kapři Ládi Douska 
20.00- opékání buřtů 
21.30 (po setmění) - Ohňostroj 

Po loňském úspěchu se přidala i letos ke Dni záchranářů Všeobecná výstava organizovaná 
okresní hospodářskou komorou. Jejím cílem bylo umožnit propagaci regionálních 
vystavovatelů, najít potencionální odběratele, zmapovat konkurenci, najít vhodné pracovní 
síly. Svůj prostor tu našly i finanční domy, společenské organizace (Junák, tenisový klub ... ) 

Zdravotně postiženým a seniorům začalo pomáhat občanské sdružení Spirála - ve formě 
osobní asistence. Je určena lidem, kteří žijí v domácím prostředí mimo ústavy sociální péče a 
neobejdou se bez pomoci druhé osoby - terénním způsobem. Osobní asistent jim pomáhá 
s jídlem, pitím, osobní hygienou, pohybem, návštěvou lékaře, nákupem. Sídlo má ve 
Sluneční ulici. Asistentky pracují na hlavní pracovní poměr nebo dohodu o provedení práce. 
Služby poskytuje celodenně, včetně víkendů. Půjčit lze i zdravotní pomůcky, objednat odvoz 
k lékaři. Cena za služby závisí na druhu a době poskytnutí. Pohybují se mezi 60-85 Kč/hod 

v době od 7 do 17 hodin, od 17 do 7 hodin a o víkendech je to s příplatkem 1 O Kč . Každý 
klient má výkaz práce, do něho se zaznamenává druh objednané pomoci a doba, po kterou je 
vykonávána. 

Firma AD-Net získala povolení od města instalovat na vybraných místech vlastní lavičky, 
přičemž město může využívat 25 % plochy na nich k reklamním účelům, zbytek plochy má 
k dispozici firma. Jedná se o celobetonové lavičky, kde opěradlo slouží k výlepům plakátu. 
Firma poškozenou lavičku bezplatně nahradí novou. 

15. května byl slavnostně po nezbytné kolaudaci otevřen amfiteátr na Kmochově ostrově. Na 
úvod byli připraveni Kmocháci a mažoretky, jimž začátek vystoupení pokazil déšť. V 19 

·hodin bylo hlediště ještě poloprázdné, plnit se začalo až před příchodem hvězdy večera. 
Diváky přitáhla hlavně slovenská skupina No Name. Tzv. předskokana (jehož úkolem bylo 
naladit diváky a rozproudit jejich krev) dělala skupina radních ve složení: kytary- Jakub a 
Ondřej Plašil, Pavel Hoffmann, bicí -Roman Pekárek, zpěv -Eva Matějková a Jakub Plašil, 
klávesy - Václav Navrátil, starosta Jiří Buřič - tamburína Vstupné bylo 99 Kč. Celková 
renovace ostrova stála 24 mil. Kč - zahrnuje i vybudování dětského hřiště, cesty ze zámkové 
dlažby, sociálního zařízení, stavbu kanalizace, umístění inženýrských sítí, úpravu přístaviště, 
kamerový systém (napojený 24 hodin denně na městskou policii) . 1 O mil. Kč z toho získalo 
město od státu. 
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ČERVEN 
45. Kmochův Kolín: 13.-15.6. 2008 

Kmochův Kolín se snažili pořadatelé zorganizovat trochu netradičně na rozdíl od minulých 
ročníků. Dlouholetou snahou každého z organizátorů je přilákat i mladší ročníky, jimž 
dechová hudba již moc neříká. Proto se do programu dostávají občas i současné populární 
kapely. Zejména pro mladé byl proto určen na začátku hudebního víkendu koncert několika 
jim blízkých skupin v programu označených- " ... a Kmoch by se nezlobil" kapely Yo Yo 
Band, Traband, The Tap Tap (uskupení hudebníků a pacientů Jedličkova ústavu), Tleskač a 
Buty. Pořadatelé zvali i skupiny Čechomor a Hradišťan- bohužel bez úspěchu. 

Naposledy v Bartoloměji se odehrálo populární Nocturno. Interiér byl již trochu pozměněn 
v důsledku zahájení oprav, po skončení festivalu se nám již na delší dobu uzavřel zcela 
z důvodu plánovaných oprav a archeologického průzkumu. 

Mediálním partnerem se stala Mladá fronta Dnes. Články o městě a festivalu se v ní 
objevovaly již od poloviny května . Dalšími partnery byly Český rozhlas 2 Praha (živě vysílal 
přenos ze soboty), Český rozhlas region (přenos nedělního programu) a České dráhy. 

České dráhy všem návštěvníkům poskytly zlevněné zpáteční jízdné VLAK+. Na festival a 
zpět se tak návštěvníci dostali odkudkoliv z České republiky za polovinu obyčejného 
jízdného. Zlevněné jízdné platilo ze všech železničních stanic, ve kterých staví vlaky ČD, do 
železničních stanic Kolín (tratě 010, Oll, 014, 230, 231, 250, 260 a 270) a Kolín zastávka 
(trať Oll) . První den platnosti zpáteční jízdenky musel být 13 ., 14. nebo 15. června, jízdenka 
měla přitom prodlouženou platnost, a to vždy do 24:00 hodin dne 16. června 2008. Směrem 
do Kolína se nárok na slevu neprokazoval při zakoupení ani kontrole jízdních dokladů, stačilo 
o ni požádat. Cestou zpět však musel každý cestující spolu s jízdenkou se slevou VLAK+ 
předložit použitou vstupenku na festival. V opačném případě mu nebyla jízdenka se slevou 
uznána a cestující zaplatil jízdné, na které prokázal nárok. Na zpáteční cestu se mohli 
návštěvníci festivalu vydat ze stanic Kolín a Kolín zastávka bez ohledu na to, do které z 
těchto dvou stanic byla jízdenka vystavena pro cestu tam. 

Ve 4. ročníku grantového programu Partnerství pro Kolínsko uspěly mimo jiné tyto projekty: 

Rodinné centrum v Kolíně : k setkávání a vzdělávání rodičů a dětí, zapojení rodin do 
komunitního života, pomáhá při integraci přistěhovalcům do města 
Organizace: Rodina v Kolíně 
Výše grantu od TPCA: 400 tis. Kč 

Stavba trati Kolínské řepařské drážky na "Výrovou": prodloužení trati 
Organizace: Klub pro obnovu Kolínské řepařské drážky, o.s. 
Výše grantu od TPCA: 300 tis . Kč 

Knihovna Kolín - místo pro dětská setkávání: zakoupení nového mobiliáře do dětského 
oddělení, připojení počítače k internetu, herní místnost pro nejmenší čtenáře 
Organizace: Městská knihovna Kolín 
Výše grantu od TPCA: 150 tis. Kč 
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Zahrada pro hru, sport, práci, poznávání, kulturu: umístění multifunkčního hracího prvku 
pro děti a pergoly do zahrady. Zahrada bude přístupná i pro veřejnost 
Organizace: Mateřská škola Kolín II, Kmochova 335 
Výše grantu od TPCA: 150 tis. Kč 

Vybavení odborné učebny robotiky: vybudování nového robotizovaného pracoviště pro 
zlepšení přípravy studentů v oboru Mechanik elektronik se zaměřením pro číslicovou a řídící 
techniku 
Organizace: Střední odborná škola informatiky a spojů a SOU Kolín 
Výše grantu od TPCA: 120 tis. Kč 

Multimediální učebna odborných předmětů: vybavení učebny nábytkem a audiovizuální 
technikou 
Organizace: SPŠ strojírenská a Jazyková škola, Kolín IV, Heverova 191 
Výše grantu od TPCA: 180 tis. Kč 

Slunce umí ohřát vodu: nahradit současný ohřev vody přes elektrické bojlery na ekologický 
ohřev s využitím solárních panelů 
Organizace: 6. pionýrská skupina Kolín 
Výše grantu od TPCA: 176 tis . Kč 

28. května předali obyvatelé z lokality ulic Bezručova, Grégrova, Seifertova (jichž by se měla 
nejvíce dotknout výstavba nové sportovní haly) petici na radnici vyjadřující v ní nesouhlas se 
záměrem vybudovat novou sportovní halu v blízkosti jejich bydliště. Na 27 archů se 
podepsalo celkem 568 občanů. Jako argumenty proti stavbě uvádějí: 

Likvidace vzrostlých stromů 
Ztráta zeleného prostoru pro děti a venčení psů 
Nárůst hluku z aut, prachu 
Nedostatek parkovacích míst 
Rušení klidu podnapilými fanoušky 
Nárůst kriminality a vandalismu 
Přetížení vodovodní a teplovodní sítě 

Proti těmto tvrzením se postavil předseda představenstva SMSK Jakub Plašil. Nadále zastává 
spolu s městskou radou stanovisko, že se hala postaví právě v těchto místech. Tyto prostory 
jsou plánem schváleny k výstavbě sportoviště . Výhodou bude značná dostupnost pro občany, 
přičemž dopravní obslužnost se nezhorší. Parkovacích míst bude dostatek, parkoviště mimo 

·dny konání sportovních akcí budou moci využít i občané okolních domů. Počítá se i 
s parkovou úpravou, s koutkem pro děti. 
9.6. byla slavnostně vyhlášena Osobnost města Kolín 2007. Tou se stal budovatel řepařské 
drážky Tomáš Vanča. Pro předání ocenění byla zvolena obřadní síň radnice. Popřát mu přišli 
zejména jeho přátelé a kamarádi. Slavnostní chvíli zahájily děti ze ZŠ Kmochova recitací 
básniček. Dostavila se i řada politických osobností v čele se starostou Buřičem a nositelem 
stejného ocenění z r. 2005 - MUDr. Rakušanem. Nejen jim ale patřil dík nově oceněného. 

Další čerpací stanice byla otevřena 10.6. v Ovčárecké ulici v části dosavadního tatrováckého 
parkoviště. Tentokrát jde o značku OMV, jejíž součástí je i myčka, prodejna s občerstvením. 
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V objektu bývalé diabetologické ambulance v areálu nemocnice byla otevřena ordinace 
praktického lékaře pro zaměstnance automobilky a jejich rodinné příslušníky. Ta její vznik 
finančně podpořila a bude hradit i náklady na provoz, za zaměstnance regulační poplatky. 
Tím chce částečně kompenzovat požadavky na vysoké pracovní nasazení, produktivitu a 
kvalitu práce, které po nich vyžaduje. Dva největší zaměstnavatelé ve městě se smluvně 
dohodli na vzájemné spolupráci . 

Problém Orebitské ulice a omezení rychlosti v ní byl odstraněn. Na základě častého 

poukazování na nesmyslnost max. povolené rychlosti 30 km/hod. byla odstraněna tato 
značka a může se zde jezdit stejně jako jinde obvyklou padesátkou. Na rychlost projíždějících 
aut si stěžovali místní obyvatelé. Byl zde tedy kdysi umístěn i retardér, který po četných 
stížnostech řidičů byl odstraněn. Ulice Orebitská bude obousměrná pro vozidla s celkovou 
hmotností do 3,5 tun kromě autobusů Městské autobusové dopravy a vozidel dopravní 
obsluhy. Místní obyvatelé ovšem požadovali, aby ulice byla jednosměrná, jako obousměrná 
by pak byla využívána Plynárenská ulice. 

Kolínská porodnice získala statut Baby-Friendly Hospital. Garantem tohoto programu je 
UNICEF a Světová zdravotnická organizace. Již více než 20 let se snaží zlepšit podmínky pro 
novorozence v porodnicích a zajistit tak přiměřenou úroveň na těchto odděleních. Ta 
procházejí akreditačním procesem: nezbytné je materiálové a přístrojové vybavení, odborný 
personál, předporodní příprava, maximální podpora kojení. Grantem první akreditace bylo 
Národní centrum pro kojení při Novorozeneckém oddělení Fakultní Thomayerovy nemocnice 
v Praze. 
Udělení tohoto ocenění předcházelo vyplnění dotazníku, v němž se zjišťuje připravenost 
oddělení a personálu věnujícího se matkám a novorozencům, např. : 

- Má zdravotnické zařízení vypracovaný písemný program ochrany, propagace a podpory 
kojení, který zahrnuje všech 1 O kroků k úspěšnému kojení? 

- Chrání tento program kojení zákazem jakékoliv propagace použití náhražek mateřského 
mléka, saviček a dudlíků? 

- Je program kojení k dispozici všem zaměstnancům, kteří se starají o matky a děti tak, aby se 
k němu mohli vracet? 

- Jsou si všichni pracovníci vědomi výhod kojení a jsou obeznámeni s programem zařízení a 
službami na ochranu, propagaci a podporu kojení? 

·_ Je každý pracovník pečující o matky a děti informován při nástupu do nemocmce o 
propagaci kojení? 

- Je školení o technice kojení poskytnuto všem pracovníkům kteří pečují o matky a děti do 6 
měsíců věku? 

- Zahrnuje školení alespoň 8 z 1 O kroků k úspěšnému kojení? 

- Dosahuje celková doba školení o technice kojení alespoň 18 hodin teorie a minimálně 3 

hodiny praxe pod odborným dohledem? 
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- Zajišťuje zdravotnické zařízení specializované školení o technice kojení pro vybrané 
pracovníky? 

-Je součástí nemocnice poradna nebo lůžkové oddělení pro těhotné ženy? 

- Jestliže ano, jsou budoucí matky informovány o výhodách a technice kojení? 

- Je v těhotenské dokumentaci uvedeno, zda byla s těhotnou ženou vedena diskuze o kojení? 

- Je tento předporodní záznam k dispozici v době porodu? 

- Jsou budoucí matky chráněné před verbální či písemnou propagací umělé výživy? 

- Umožníte matkám s normálním porodem kontakt s novorozenci v první půl hodině tak, 
aby se jich přímo dotýkaly a setrvaly společně alespoň první hodinu po porodu? 

- Je matce poskytnuta během této první hodiny pomoc při zahájení kojení? 

- Je matkám po císařském řezu umožněn kontakt s dítětem během první půl hodiny po té, 
kdy jsou schopné dítě vnímat? 

Městští strážníci vyrazili s teplým počasím do terénu na kole. Kromě ušetřených pohonných 
hmot je výhodou dosažitelnost nepřístupných míst - les, polní cesty. Rovněž v noci se 
mohou uplatnit a díky neslyšitelnosti mohou lehce překvapit zloděje. 

5. DADA festival 
Na dalekou cestu si museli vyšlápnout umělci zvyklí na švýcarskou metropoli Curych. 
Zapříčinili to organizátoři (D.I.V.O institut) Mark a Sonja Divo-Vectomov, kteří se k nám 
přestěhovali do vily na Petřině. Ta se stane centrem setkávání umělců, debat, koncertů, 
navazování kontaktů. 
Festival probíhal různou formou na více místech : v kině, na lodi Kolinea, v hospodě U 
Vodvárků, společenském domě. 

Letošní vstupné na kolínské letní plovárně: 
celodenní vstupné - 70 Kč (dospělý), 
děti a důchodce - 50 Kč 
rodinné vstupné- 170 Kč 

. Otevřeno je od 9 do 21 hodin. 

U automobilky byly otevřeny nové cyklotrasy - č. 4348 a 4334. Slavnostní zahájení provozu 
pořadatelsky zajistilo občasné sdružení Dobšané. Jedna trasa vede od automobilky k Řepařské 
drážce u Sendražic a dále okolo Ovčár zpět k TPCA. Druhá trasa vede od TPCA přes 
Volárnu a Sány do Dobšic na cyklistické odpočívadlo s informační tabulí věnovanou historii 
Keltů. Zde byly připraveny vepřové hody, pro cyklisty zdarma. Na vybudování se podílela 
firma TPCA svým programem Partnerství pro Kolínsko, Středočeský kraj a dotčené obce -
Středočeský kraj a obce Dobšice, Opolany, Velký Osek, Veltruby, Kolín, Ovčáry, Volárna a 
Sány. 
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Snad již konečně v srpnu začne stavba obchvatu. Nyní probíhá archeologický průzkum na již 
vykoupených pozemcích v místě odbočky na Novou Ves. V době letních prázdnin bude 
výzkum posílen novými brigádníky. Již bylo zažádáno o vydání stavebního povolení na část 
stavby mezi úsekem před Kolínem (právě u této odbočky) a Štítary a o stavební povolení na 
železniční most na trati Kolín - Ledečko. Pro bezproblémovou stavbu je zapotřebí provést 
vyvlastňovací řízení u 13 vlastníků. 

Odtah vraků: V současné době je ve stavu vakua. Dosud ho zajišťovaly Technické služby. 
Nyní ale po jejich převzetí novou firmou AVE nemá nikdo zájem tuto činnost provozovat. 
Tento problém by měl řešit dále městský úřad - z hlediska právního ale i z pohledu jeho 
samotného průběhu. Odstavné parkoviště na Třídvorské ulici je ještě plné starých odtažených 
aut, o něž nemá nikdo zájem. Po 6 měsících od odtahu se stávají odtažená auta majetkem 
města. Pak lze auto nabídnout k prodeji či sešrotovat. Protože se jedná většinou o již 
nepojízdné vozy, je tato činnost ne příliš lukrativní. 

Křižovatka ulic Jaselská, Benešova, Pražská prošla částečnou rekonstrukcí, jejímž cílem bylo 
urychlit průjezd městem. Ve směru do města byl přidán jeden jízdní pruh, přičemž 
dvoupruhová silnice se těsně za křižovatkou změnila v 1 pruhovou. Z tohoto důvodu se musela 
zbourat zídka podél chodníku ulic Jaselská - Pražská - Benešova. Objížďka byla vedena 
ulicemi Mikoláše Alše, V Zídkách, Riegrova a Jaselská. Intenzivní průjezd aut všech kategorií 
vyvolal značný odpor lidí bydlících v klidné lokalitě. Stěžovali si na hluk, smrad 
z výfukových plynů. Těžká nákladní auta hned v prvních dnech poničila silnici v křižovatce 
ulic Mikoláše Alše a V Zídkách. Pro ulehčení od dopravy bylo umožněno projíždět ulicí 5. 
Května u Tesco autům do 3,5 t. Na hlavní silnici se jednosměrně připojí ulice U Mýta. 
Naštěstí na základě četných stížností byla křižovatka již na konci července dána do provozu 
s podmínkou, že pokud by práce zasahovaly do vozovky, byla by uzavřena a začala by se 
opět užívat objížďka. Samotným investorem a dodavatelem bylo uznáno, že není třeba 
automaticky uzavírat silnici se začátkem stavby. 

V rámci předvolební kampaně do krajských a senátních voleb přijel do města oranžový 
autobus ČSSD s heslem "Vyléčíme náš kraj". Do krajských voleb byl nominován Mgr. 
Marek Semerád, o senátní křeslo se uchází MUDr. Pavel Lebeda. Na svém putování městy 
přes Pečky, Český Brod, Kostelec nad Černými lesy, Zásmuky a Kolín vyslechli stížnosti 
občanů a přislíbili pomoc v případě vítězství. 

27 



Organizační řád Městského úřadu u Kolíně 

Na základě rozhodnutí Rady města Kolína ze dne 7. 7. 2008 vstoupil v platnost nový orga
nizační řád města Kolína, který byl zpracován v souladu s doporučením firmy BNV con
sulting, s.r.o. Tato firma provedla začátkem letošního roku personální audit Městského 
úřadu v Kolíně, jehož výsledkem je nejen novela organizačního řádu, ale také návrh na 
snížení počtu zaměstnanců úřadu zhruba o 10%. 
Vzhledem k tomu, že došlo k některým zásadním změnám v organizační struktuře, otisku
jeme níže nové organizační schéma spolu s kontakty na vedoucí pracovníky jednotlivých 
odborů a oddělení. Mgr. Jiří Krumich, tajemník MěO Kolín 

Organizační schéma Měú Kolín 

Interní 
audit 

veřejnosprávní 
kontrola 

Odbor obrany a 
krizového řízení 

Finanční 
odbor 

Odbor školství, 
kultury a sportu 

Odbor sociálních 
věcí a zdravotnictví 

Pod odbor sociálních věcí a zdravotnictví 
spadají tyto příspěvkové organizace a or
ganizační složky: 

* městské jesle, 
* městská pečovatelská služba, 
* ubytovna pro osoby bez přístřeší, 
* protialkoholní záchytná stanice, 
* městský domov důchodců, 
* kluby důchodců, 
* městský penzion pro důchodce. 

Odbor 
dopravy 

Odbor 
životního prostředí 

a zeměděl tví 

výb ory 

komise 

městský úřad 

Kancelář 

úřadu 

Odbor hospodářské 
správy 

Odbor správních 
činností a přestupků 

Obecní 
živnostenský úřad 

Stavební 
úřad 

Pod odbor školství, kultury a sportu spa
dají tyto příspěvkové organizace: 

* městský zimní stadion, 
* školská zařízení, 
* městský společenský dům, 
* předškolní zařízení, 
* městská knihovna, 
* městský společenský dům, 
* městská správa kin, 
* městské divadlo. 

Přehled odborů a oddě 
MěÚ Kolín 

Kancelář úřadu 

(vedoucí dosud nebyl vybrán) 
zastupuje Mgr. Jiří Krumich, taje 
MěÚ Kolín 
tf 321 748211 

Odbor hospodářské správy 
vedoucí: Bc. Martin Špinka 
tf 321748272 

Finanční odbor 
vedoucí: Ing. Petr Villner 
w 321748354 

Odbor regionálního rozvoje a úze~ 
ho plánování 
vedoucí: Ing. Martin Jírovský 
w 321748289 

Odbor výstavby- stavební úřad 
vedoucí: Ing. Stanislav Studnička 
tel.: 321 748230 

Odbor životního prostředí a zeJTI 
s tví 
vedoucí: Ing. Pavel Horák 
tf 321748335 

Odbor školství, kultury a sportU 
vedoucí: Mgr. Karel Kárník 
tf 321748228 

Odbor správy bytových a nebyto' 
prostor 
vedoucí: Kamil Špinka 
tf 321748246 

Odbor dopravy 
vedoucí: Jiří Jeřábek 
tf 321748129 

Odbor správních činností 
a přestupků 
vedoucí: Jana Kramářová 
tf321 720572 

Odbor obrany a krizového řízení 
vedoucí: Ladislav Kňákal 
tf 321727354 

Odbor sociálních věcí a zdravotní 
vedoucí: Ludmila Navrátilová 
tf 321744168 

Živnostenský odbor 
vedoucí: Ing. Dana Neumannová 
tf 321744258 



------------------------------------------------------------------------------------ ČERVENEC - SRP EN 
1. července se uzavřela restaurace U Radnice. Důvodem bylo ukončení spolupráce 
s dosavadním uživatelem, p. Kadlecem. Nový nájemce nebyl zatím vybrán. Většina 

personálu se přesune do jeho již zaběhlé vývařovny v areálu Tatry na Zálabí. Tam jezdí ve 
velké míře bývalí zaměstnanci Tatry v důchodovém věku, jídlo je určeno ale i pro běžnou 
veřejnost. 

Automobilka předvedla své multimediální auto sloužící k promo účelům na sportovních či 
kulturních událostech a náborových akcích. V barvě červenobílé na sebe upozorní zejména 
výklopnými dveřmi od předního sloupku nahoru a velkým předním nárazníkem. Vybaveno je 
špičkovou audiosoustavou s 10 reproduktory (o výkonu 2 600 wattů), 37palcovou LCD 
obrazovku umístěnou v zavazadlovém prostoru. A pro větší efekt má i zařízení na výrobu 
mlhy. 

Kritický úsek díky chybějící cyklostezce mezi odbočkou na koupaliště Hradištko a 
navazující stezkou za odbočkou z hlavní silnice do samotné obce bude konečně již dokončen. 
Nyní bylo nejbezpečnější projet silnicí okolo bufetu Na Hráďu a vyhnout se 
frekventovanému úseku. Na výkup pozemků a výstavbu 200m dlouhého úseku bude třeba 1 
mil. Kč. Vlastníci pozemků se dohodli na prodeji, případně na zřízení věcného břemena. 
Podobně kritickým úsekem je průjezd obcí Veltruby. Zde již nezbylo místo pro vybudování 
cyklostezky. Je nutné využít úzkého chodníku, nebo jet s opatrností po hlavní silnici. Pro větší 
bezpečnost lze využít malou zajížďku přes obec a vyjet až na jejím konci, kde již cyklostezka 
opět pokračuje. 

Novou tradici zavedl starosta Buřič. V den výročí okupace ohlásil řečnický podvečer u kašny 
na Karlově náměstí v 19 hodin. Celkem se sešlo asi 40 posluchačů včetně značného počtu 
zástupců novinářů a občanů, kteří se zajímají o dění ve městě (Erben, Král, Pobříslo, Sova ... ). 
Starosta se s každým osobně pozdravil. Na úvod zazněly písně Karla Kryla. Po minutě ticha 
věnované kolínským obětem okupace -zejména Vladimíru Hulíkovi a Mirku Beránkovi - se 
podělili pamětníci o vzpomínky na tento den. Na ráno, kdy je rodiče se zděšením informovali 
o příjezdu tanků do města. Mladší kolemjdoucí reagovali na shromáždění nechápavými 
poznámkami. 

29.7. se trhaly rekordy v kolínském bazénu. Přišlo 2 017 lidí díky pnzmvemu počasí. 
Největší návštěvnosti se těší víkendy. Dle statistiky, kterou si SMSK vede, přišlo za 1. 
pololetí tohoto roku nejvíce lidí v únoru, v pátek a nejvytíženější hodiny jsou od ll do 11.59 
hodin a od 15 do 15.59 hodin (přichází asi 115 návštěvníků za hodinu). Povolená aktuální 
kapacita vnitřního bazénu je 220 lidí. 
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Kandidáti do krajských zastupitelstev a senátu za Kolínsko: 

Občanská demokratická strana 

3 Kantůrek Josef, Ing. , 53, ODS, ODS, náměstek hejtmana, Týnec nad Labem 
17 Polák Josef, 55 , ODS, ODS, starosta, Krakovany 
33 Nekolný Jakub, Bc., 37, ODS, ODS, místostarosta, Český Brod 
39 Kolář Pavel, 47, ODS, ODS, podnikatel, Velim 
53 Matějková Eva MUDr. 41 ODS ODS dětská lékařka, Kolín 

Česká strana sociálně demokratická 

ll Semerád Marek, Mgr., 30, ČSSD, ČSSD, starosta, Cerhenice 
17 Molnár Karel, JUDr., 62, ČSSD, ČSSD, právník, Kolín 
35 Hron Karel, 44, ČSSD, ČSSD, tleet specialista, Kostelec nad Černými Lesy 
45 Škopková Helena, 69, ČSSD, ČSSD, důchodce , Ratenice 
55 Vejdělková Zuzana, 40, ČSSD, ČSSD, zdravotní sestra, Kolín 
61 Kyncl Jiří , 38, ČSSD, ČSSD, podnikatel, Kolín 

"Koalice pro Středočeský kraj" (Křesťanská a demokratická unie - Československá strana 
lidová + SNK Evropští demokraté) 

8 Hoffmann Pavel, MUDr. , 58, nestraník, SNK ED, místostarosta, Kolín 
16 Holzl Miloš, Ing. , 46, nestraník, SNK ED, ředitel SOŠ a SOU, Kolín 
42 Rus Jan, 42, SNK ED, SNK ED, oblastní manažer, Kolín 
48 V olšanský Petr, MUDr., nestraník, SNK ED, 42, primář endocentra, Kolín 
49 Sova Karel, Ing. , 56, KDU-ČSL, KDU- ČSL, ekonom, Kolín 
58 Navrátil Václav, MUDr. , 61, SNK ED, SNK ED, přednosta oddělení dětské chirurgie, 
Kolín 
64 Tvrz Jaroslav, 61 , nestraník, SNK ED, místostarosta, Pečky 
66 Neumann Filip, MUDr., 37, nestraník, SNK ED, zástupce primáře oddělení, Kolín 
69 Čábelková Miloslava, 53 , KDU-ČSL, KDU-ČSL, průvodkyně , Krakovany 

Strana zelených 

5 Drda Robert, Bc., 40, SZ, SZ, podnikatel, Hradišťko I 
13 Čokrt Václav, Ing., 48, SZ, SZ, vodohospodář, Český Brod 
19. Fokt Michal , Mgr. , 26, historik, žurnalista, Český Brod 
24 Kepl Josef, 36, SZ, SZ, teclmický asistent, Lipec 
34 Kamínek Jiří, Mgr., 60, SZ, SZ, tajemník městského úřadu, Kostelec nad Černými Lesy 
42 Holý Radovan, 25, SZ, SZ, administrativní pracovník, Kolín 
49 Jehličková Lenka, Ing., 33, SZ, SZ, ekonomka, auditorka, Kolín 
67 Valentová Alena, 50, SZ, SZ, manažerka, Kolín 

STŘEDOČEŠI (Unie svobody- Demokratická unie, Strana pro otevřenou společnost, Klub 
angažovaných nestraníků) 
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2 Černý Jan, MVDr., 49, US-DEU, US-DEU, veterinární lékař, místostarosta, Kostelec nad 
Černými Lesy 
14 Krupičková Jitka, 58, nestraník, SOS, majitelka lékárny, Kostelec nad Černými Lesy 
22 Flek Jiří, 52, US-DEU, US-DEU, živnostník, Kostelec nad Černými Lesy 
28 Charvát Martin, Mgr., 40, nestraník, SOS, starosta, Plaňany 
40 Bartoš Vladimír, 41, US-DEU, US-DEU, podnikatel, Plaňany 
43 Veselý Tomáš, 30, US-DEU, US-DEU, IT administrátor, Kostelec nad Černými Lesy 
52 Řežábek Karel, 71, US-DEU, US-DEU, důchodce, biotronik, Kolín 
58 Jaroš Karel, 65, US-DEU, US- DEU, podnikatel, Kolín 

"Nezávislí starostové pro kraj" 

57 Flanderka Miloš, 52, nestraník, "NSK", starosta, Pašinka 

Strana zdravého rozumu 

13 Hájková Zuzana, Mgr., 43, nestraník, SZR, lékárnice, Týnec nad Labem 
19 Rakušan Hubert, Ing., 58, nestraník, SZR, učitel, zástupce ředitele - lesní ing., Český Brod 
46 Hubený Miloslav, 52, nestraník, SZR, zámečník, Cerhenice 

Strana důstojného života 

2 Kučera Zdeněk, 56, SDŽ, SDŽ, podnikatel, Kolín 
7 Píchl Bohuslav, 73, SDŽ, SDŽ, důchodce, Plaňany 
9 Charvát Roman, 43 , nestraník, SDŽ, podnikatel, Starý Kolín 
10 Kašpar Ivan, Ing., 61, nestraník, SDŽ, starosta, Veltruby 
15 Lexa Milan, 49, SDŽ, SDŽ, vedoucí provozu, Kolín 
18 Kohout Josef, 51, SDŽ, SDŽ, podnikatel, Kolín 
20 Pecina Pavel, 38, nestraník, SDŽ, technik, Kolín 
23 Navrátilová Marie, 52, nestraník, SDŽ, účetní, Plaňany 
24 Chytráček Josef, 64, nestraník, SDŽ, technik, Plaňany 
26 Pichlová Jana, 67, nestraník, SDŽ, sekretářka, Plaňany 
28 Kiesler Jan, 31, nestraník, SDŽ, skladník, Kolín 
29 Vokoun Josef, 61, nestraník, SDŽ, řidič, Kolín 
36 Bergerová Miroslava, 48, nestraník, SDŽ, kuchařka, Cerhenice 
41 Novotný Jiří, 67, nestraník, SDŽ, technik, Plaňany 
42 Malínská Miloslava, 78, nestraník, SDŽ, prodavačka, Kolín 
52 Folkman Zdeněk, 62, nestraník, SDŽ, úředník, Červené Pečky 
54 Mašín Bohumil, 57, SDŽ, SDŽ, elektrikář, Kolín 
58 Berger Jaroslav, 49, nestraník, SDŽ, řidič, Cerhenice 
61 Kvasničková Margita, 35, nestraník, SDŽ, řidička, Plaňany 
68 Vokounová Kateřina, Mgr., 29, nestraník, SDŽ, učitelka, Kolín 

Volte Pravý Blok 

3 Jelínek Josef, 59, nestraník, PB, soukromý zemědělec, Červené Pečky 23 Balán Josef, 73, 
nestraník, PB, soukromý zemědělec, Červené Pečky 

Konzervativní koalice (Právo a Spravedlnost, Konzervativní strana, Republikánská strana 
zemědělského a malorolnického lidu, Koruna Česká) 
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12 Hájek Adolf, 66, KONS, KONS, důchodce, Český Brod 

Nejen hasiči a živnostníci pro kraj (Hnutí na podporu dobrovolných hasičů a dalších 
dobrovolníků) 

1 Kratochvíl Aleš, 37, nestraník HNPD, učitel, starosta, Konárovice 

Komunistická strana Čech a Moravy 

8 Jetenský Pavel, Ing., 55, KSČM, KSČM, ekonom, Kostelec nad Černými Lesy 
19 Košnar Vladislav, JUDr. , 55, nestraník, KSČM, právník, Tři Dvory 
27 Sarauer Miloš, 27, nestraník, KSČM, počítačový technik, Kolín 
33 Škorpík Martin, Ing., 46, KSČM, KSČM, stavební technik, Kolín 
34 Václavů Jindřiška, JUDr., 52, nestraník, KSČM, právník, Zásmuky 
43 Bláha Miloš, 42, KSČM, KSČM, zaměstnanec ČD, Pečky 
48 Ryzáková Ilona, 46, KSČM, KSČM, vedoucí objektu sociálních služeb, Cerhenice 
59 Bradáč Antonín, 52, KSČM, KSČM, zaměstnanec bezpečnostní agentury, Bečváry 

Kandidáti do senátu: 

1 Švarc František, 56, Komunistická strana Čech a Moravy, KSČM, předseda OV, Radim 
2 Navrátil Václav, MUDr., 61 , SNK Evropští demokraté, SNK ED, lékař, Kolín 
3 Buřič Jiří , 56, Občanská demokratická strana, ODS, starosta, Kolín 
4 Zub Jiří, 56, nestraník, Národní strana+ Strana zdravého rozumu+ Česká strana národně 
sociální 2005, podnikatel, Lysá nad Labem O 0.00 O 0.00 
5 Černý Jan, MVDr., 49, US-DEU, STŘEDOČEŠI, veterinární lékař, místostarosta, Kostelec 
nad Černými Lesy 
6 Němeček Jaroslav, 58, nestraník, Hnutí na podporu dobrovolných hasičů a dalších 
dobrovolníků, podnikatel, elektrotechnik, Tři Dvory 
7 Drda Robert, 40, Strana zelených, SZ, ředitel obchodní společnosti, Hradištko I 
8 Hanzlíček Jiří, RNDr. , 70, Strana důstojného života, SDŽ, poradce, Praha 
9 Lebeda Pavel, MUDr. , 68, Česká strana sociálně demokratická, ČSSD, lékař, Kolín 

Předvolební kampaň do senátu začala na přelomu měsíců srpen a září. Největšími rivaly na 
politické scéně jsou strany ODS a ČSSD, a to se promítlo i do této kampaně. Tyto strany 
umožnily svým zástupcům propagaci a poskytly volební know how. Proto se očekával 
největší souboj mezi zástupci těchto stran - Jiřím Buřičem a Pavlem Lebedou. Část 
Prostředků jim poskytla jejich strana, rovněž museli využít vlastní finanční prostředky a 
prostředky svých sponzorů. Průběh u všech kandidátů byl v podstatě obdobný - billboardy, 
letáky, osobní kontakt s občany, výlep plakátů, tiskoviny. Přesnou výši uvolněných 
finančních prostředků nesdělili, orientačně by se měla pohybovat v rozmezí 200 000 -
400 000 Kč . Dalšími velkými favority byl Václav Navrátil a Robert Drda. Jako zástupci 
menších stran neměli tak rozsáhlou kampaň jako předchozí uvedení. Zaměřili se hlavně na 
diskusi s občany. Rovněž jejich investice do propagace se pohybovala na nižší úrovni -
okolo 150 000 Kč. 
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23. a 24. srpna zavítali do města kolotočáři a trhovci, čímž nám připomněli nejen že se blíží 
konec prázdnin, ale i že má svátek Bartoloměj a máme tedy posvícení. Jako obvykle se 
rozložili pod Novým mostem a přilehlém okolí. Pořadatelem byl opět rodinný podnik p. 
Tříšky. Atrakcí se nedostavilo plánované množství, z důvodu opravy koridoru nebyl 
přístupný celý původně plánovaný prostor. První den se jezdilo za zlevněné vstupné 1 O Kč, 

v další dny to bylo obvyklých 40-50 Kč. Na Zámecké v pondělí vypukla "zlatá" veselice za 
doprovodu Městské hudby Františka Kmocha 
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--------------------------------------------------------------------------------------------------------- ~~tlí 
5. září bylo vydáno povolení k provedení stavby části úseku obchvatu v délce 1,8 km, tedy od 
stávající křižovatky Kolín západ- Praha- Nová Ves I ke Štítarům. To pouze v části, kde jsou 
již vyřešena vlastnická práva. I přes mírné zpoždění se stále počítá s termínem dokončení 
31.12.2010. 

12.-13.9. Kašparův kolínský memoriál 
~ahájení proběhlo v divadle, samotná představení se pak konala na ostrově mezi stromy nebo 
v divadelním stanu. Celkem se nabídlo ll představení ve dvou dnech, některá byla již od 
známých seskupení, která v Kolíně již vystupovala. K mezinárodním účinkujícím lze počítat 
česko-ruské uskupení Teatr Novogo Fronta a česko-francouzské duo Decalages. 

Pátek 12.9. Městské divadlo v Kolíně 

17 h. Divadlo - malý sál 
VOJTA ŠVEJDA: Albert se bojí - děsivá pantomima pro děti a rodiče 
19 h. Divadlo - velký sál 
DÉCALAGES: Posedlost- drama i cirkus nad jevištěm 
21.30 h. Karlovo náměstí 
TNF: Phantomystéria- pouliční exprese 

Sobota 13.9. Kmochův ostrov 
ll h. venku 
MIMOTAURUS: Štěstí nemá uši- dětské představení 
12 h. venku 
JAKUB FOLVARČNÝ: Tajná pohádka (o hadovi)- zpívání s loutkami 13 h. venku 
UMÍME TO - prezentace kolínských kroužků 
14 h. venku 
LOUTKY A RYTMUS- workshop pro děti od 6let 
16 h. stan 
DNO: Ledové techno, tedy la pohádky -laponská story pro děti a rodiče 
17.30 h. stan 
RADIM VI~V ~Rl: Mime must go on! - nekončící pantomima 
18.30 h. venku 
MIMOTAURUS: Hotčehý- hra potulných kejklířů 
22 h. venku 
DÉCALAGES: TaBALADA- poetická akrobacie pod širým nebem 
Offprogram 
4.9. v 19 h. Městské divadlo Kolín 
BARRY A SPOL: O ztraceném srdci 
12.-13.9. Kmochův ostrov 
Tématická výstava žáků ~UŠ. 

Restauraci U Radnice ovládne firma Visbek, která má již ve městě zkušenosti s vedením 
Starých lázní. Nabídla za pronájem dvakrát více než další soutěžící - Taverna (provozující 
restauraci proti divadlu) - konkrétně 1,109 mil. Kč. Přebudovat hodlá nevyhovující zázemí 
kuchyně, změnit občerstvení na hlavním sále. Rovněž chce jednat se smluvním pivovarem 
Budvar, s nímž je dosud uzavřena dlouhodobá smlouva. 
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Od nového roku dojde k navýšení měsíčního nájemného za 1 m2 v městských bytech: 
1. kategorie : 41 ,80 Kč (dosud 28,97 Kč) , 

2. kategorie: 38,89 Kč (dosud 25,06 Kč) , 

3. kategorie: 33,77 Kč (dosud 20,99 Kč) 
4. kategorie: 31 ,03 Kč (dosud 17,72 Kč) 

Cílem je však dosáhnout stejné úrovně jako u nových bytů určených přednostně pro 
zaměstnance TPCA.- na 64 Kč/měsíc/m2, v)'hledově však až na 80 Kč/m2/měsíc. 

13.9. se uskutečnil 2. ročník závodu dračích lodí v době mezi 10 a 17 hodin u ostrova. 
Zúčastnili se pouze ti, kteří však nemají hluboko do kapsy. Startovné činilo pro posádku 
1 O 000 Kč - zahrnovalo hodinu tréninku, startovné a občerstvení pro celý tým. Proto své 20-ti 
členné týmy vyslaly do boje velké společnosti jako např. AVE, TPCA, Mi-King, NYK. 
Součástí akce byla prezentace firem závodních týmů, výstava automobilů, program pro děti, 
bezplatné jízdy pro veřejnost, bohatá možnost občerstvení a grilovaná jídla. Jednu z lodí 
pokřtil pro svůj film Tobruk filmový režisér Václav Marhoul. Mezi stromy se sušila mokrá 
trička soutěžících. Vítězem se stal sportovní klub Fortuna Kolín. 

Po rekonstrukci Ovčárecké ulice v Sendražicích se řeší problém umístění autobusové zastávky 
a eventuální změny objížďkové trasy. Původně byla čekárna na soukromém pozemku, proto 
se přemístila zastávka k restauraci U Černohlávků. Zde však není prostor pro přístřešek. 
proto se zvažuje, že by autobus projížděl kolem dětského hřiště v Drnkovicích a čekárna by 
stála v ulici Aloise Jiráska, tedy kousek od křižovatky s Ovčáreckou ulicí. Na základě 
místního šetření ale bylo konstatováno, že by to bylo komplikované a nevýhodné. Navíc 
dosavadní průběh jízdy je již zaběhnut, proti změně trasy se postavili lidé, jimž by autobus 
nově mohl jezdit kolem domu. 

Město se dohodlo na prodeji další části pozemků v průmyslové zóně. Za 25 ha vyinkasuje 139 
mil. Kč od firmy CTP Invest (holandská developerská společnost) , do jejíž činnosti patří 
budování CTParků. Zabývá se výstavbou skladových a výrobních hal, jejichž využití je 
v podstatě libovolné, flexibilní - haly lze dle přání zákazníka uzpůsobit na logistická centra, 
call-centra, lehkou průmyslovou výrobu, laboratoř, provádět v nich výzkum a vývoj, 
zajišťovat opravu strojů nebo vozového parku. 

Kolínské letiště ovládli syslové. Vzhledem k tomu, že se jedná o jednu z osmi 
nejvýznamnějších českých lokalit, zařadila se do soustavy Natura 2000. 

Na okrese stoupl výskyt žloutenky. Jako ohnisko je označována Praha, díky jejíž blízkosti a 
migraci obyvatel se dostala tato nemoc až k nám. Preventivně se začalo s očkováním 
uživatelů drog a bezdomovců. Středočeský kraj vyčlenil na nákup vakcín proti žloutence typu 
A prostředky ve výši 200 000 Kč. Významně spolupracuje sdružení Prostor, které rizikové 
skupiny kontaktuje, informuje a posílá na očkování. 
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15. září byl slavnostně otevřen nový pavilon mateřské školky v Bezručově ulici. Kolaudace 
již proběhla, bylo třeba vychytat nějaké mouchy. V reakci na rostoucí počet dětí bylo nutné 
hledat nové prostory. Prostory bývalé školky v Rimavské Sobotě byly již dávno uvolněny 
jiným organizacím. Jediným možným řešením tak bylo rekonstruovat objekt Centra mládeže 
v Bezručově ulici nad zdravotním střediskem. Celkem se připravily 3 třídy pro celkem asi 78 
dětí. Řídit ji bude ředitelka MŠ Bezručova Alena Volfová. Odtud bude i administrativně 
řízena. Personál přešel většinou také ze starých pavilonů. Obědy se budou rovněž převážet 
z kuchyně této školky. Protože na úpravu zahrady nezbyly zatím ani peníze ani čas , budou 
děti přecházet do areálu původního, kde jsou hřiště, pískoviště a prolejzačky. Dosud bylo 
profinancováno 20 mil. Kč. Zhotovitelem je firma Konstav. Finančně se podílelo i město a 
TPCA, která počítá s tím, že zde mohou být umístěny děti jejích zaměstnanců. 

Objem vyprodukovaného odpadu ve městě stále roste. Ve snaze snížit cenu za likvidaci 
odpadu jsme ho začali třídit - na směsný, sklo (barevné a bílé), papír. Protože se to osvědčilo , 

získala firma A VE v květnu od firmy EKO-KOMu dalších 22 kontejnerů. I přes toto doplnění 
je počet těchto nádob nedostačující, obě firmy uzavřely smlouvu o pronájmu dalších 50 
kontejnerů. 

Nemocnice se dočkala dalších investic - tentokrát do gerontocentra. Regionální Rada regionu 
soudržnosti Střední Čechy schválila finanční dotaci pro dva projekty - modernizaci lůžkového 
oddělení budovy E gerontocentra ve výši 27,976 mil. Kč a na projekt Endoskopie bez utrpení 
9,237 mil. Kč na nákup balonového enteroskopu. Modernizaci využijí pacienti s podezřením 
či diagnózou zánětu střeva, s krvácením do zažívacího traktu, zhoubnými a nezhoubnými 
novotvary tenkého střeva. Oddělení se vybaví novým nábytkem, pacienti budou přijímáni na 
recepci, která bude součástí čekárny. 

Kolínský železniční uzel již dÓstává téměř závěrečnou podobu. Konečně se oprav dočkal 
podchod na kolínském nádraží. Zašlé a špinavé obklady byly nahrazeny světle růžovými 
v lesklém provedení. Třetí nástupiště už bylo rekonstruováno, nyní je na řadě druhé. 
V Rybářské ulici vyrostla zárubňová zeď v délce 680 m s nouzovými úniky. U Kmochova 
ostrova bylo rekonstruováno nástupiště směrem na Prahu. Pro nepřízeň počasí je určen 
osvětlený prosklený přístřešek . Obdobnou podobu bude mít nástupiště ve směru do Kolína. 
Svah byl zpevněn opěrnou gabionovou stěnou. Přejezd byl zrušen, dočasně je zde povolen 
přechod pro pěší do doby, než bude dokončen nadchod, jehož konstrukce je již částečně 
patrná. Po úplném dokončení všech oprav zde budou moci vlaky projíždět rychlostí 120 
km/hod. , Pendolino bude mít možnost jet rychlostí 155 až 160 km/hod. 

Do 15 . prosince by mělo být hotové centrální dětské hřiště v ul. Rimavské Soboty. Soutěž na 
stavbu vyhrála firma Geosan. Za 12,5 mil. Kč by měla postavit hřiště pro nejmenší -
s pískovištěm, skluzavkami a dalšími herními prvky, kioskem a sociálním zařízením . Dále 
by zde mělo vyrůst oplocené hřiště na míčové hry a asfaltová dráha pro in-line brusle. 
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ŘÍJEN 
10. října bylo slavnostně poklepáno na základní kámen komunitního centra "Kolárka". 
Dosud sídlilo v objektu v Kutnohorské ulici č. 17. Nevyužívaný objekt bývalých kasáren 
bude rekonstruován a sídlit v něm budou zatím tři poskytovatelé sociálních služeb : Občanské 
sdružení Prostor, Občanská poradna Nymburk, Občanské sdružení Povídej Kutná Hora. 
Jejich cílem bude poskytování odborného sociálního a psychologického poradenství, 
pomáhat obětem domácího násilí a trestné činnosti , informovat o sociálních službách, 
prevence na základních školách, volnočasové aktivity mládeže, pořádání kulturních a 
osvětových akcí. Na stavbu byla získána z Evropské unie částka ve výši 3 7,9 mil. Kč. 
Momentálně se jedná o největší dotaci na sociální centrum, která kdy byla poskytnuta. 
V soutěži s dalšími 20 žadateli získal tento kolínský projekt nejvíce. Dokončení se plánuje na 
polovinu roku 2010. 

17.1 O.- 18 .10. vyvrcholil předvolební masakr voličů. Dnes se zúročila snaha všech volebních 
stran získat co nejvíce hlasů umožňující vstup do zastupitelstva Středočeského kraje a do 
Senátu. Na samotném průběhu a pravidlech se nic nezměnilo. Místy konání byly jako obvykle 
především mateřské a základní školy, dále zimní stadion, budova ZZN, klub důchodcl! . 

Hlasovací lístky občané dostali v obálkách do poštovních schránek, ale byly i k dispozici 
přímo ve volební místnosti (výsledky viz příloha). 

16. října se splnil kolíňákům sen. Konečně máme moderní centrum nákupu, kde je spousta 
obchodů pod jednou střechou. Otevřeno bylo v Rorejcově ulici a nese jméno Futurum. Na 
prodejní ploše 8 300 m2 prodávají své výrobky společnosti, za nimiž jsme dosud museli jezdit 
do větších měst - např. New Yorker, Datart, Orsay, Reno, OP Prostějov, A3 Sport, Pompo, 
Gate, Kenvelo, Bijou Brigitte, DM Drogerie, Knihy Dobrovský, Pet Centre (chovatelské 
potřeby) , Datart. Nechybí ani občerstvení pro znavené nakupující. Všechny prodejní prostory 
ale nejsou ještě obsazeny. V přízemí je parkoviště pro asi 350 aut. Za nákupy je nutno vyjet 
do 1. patra. 2. patro je veřejnosti nepřístupné - určené pro administrativu. Přístup je po lávce 
z křižovatky v Kutnohorské ulici, přímo z garáží nebo Rorejcovy ulice lze užít schodiště 
nebo jezdící pás. Ten umožňuje i jízdu s nákupním vozíkem. Otevřeno bude každý den od 9 
do 21 hodin, Billa a pekárna Benešova od 7 hodin, v neděli Billa od 8 a pekárna od 9 hodin. 
Slavnostní otevření proběhlo za účasti několika známých osobností - přijeli mim Václav Upír 
Krejčí, zpěvačka Helena Zeťová, mistr světa v bike trialu Martin Šimůnek. 
Celková výše investic se dostala až na částku 450 mil. Kč. 

Kolínská nemocnice oslavila ll O. výročí od založení a zároveii rok provozu centrálních 
operačních sálů . K lékařům, vedení nemocnice, novinářům a zástupcům Středočeského kraje 
promluvil ředitel Luděk Rubáš. Informoval je o nejbližších investičních plánech. Výstupy 
jednotlivých významných hostů uváděla herečka Eva Ajchmajerová. Slovo dostal primář 
resuscitačního oddělení Martin Nováček, který vyhodnotil uplynulé období, v němž 
zaznamenali nárůst prováděných operací, 50% nárůst svědčí o důvěře v kolínskou nemocnici . 
Nemocnici pochválil i sám hejtman kraje Petr Bendl. Ta se nyní s 28 odbornými odděleními 
a 13 specializovanými centry a tisícovkou zaměstnanců řadí mezi tzv. oblastní nemocnice. 
Přítomným doktorům poděkoval i jeden z prvních zachráněných pacientů - p. Nováček, 

jemuž byla operována výduť na aortě. 
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Výskyt žloutenky na Kolínsku stále trvá. Nově se objevilo 7 případů opět u lidí užívajících 
drogy nebo s nízkou úrovní hygieny. Výskyt nemoci mezi fotbalisty zastavil utkání mezi 
celky Nová Ves, Bečváry, Vrbová Lhota. Středočeský kraj vyčlenil 200 000 Kč na nákup 
vakcín proti hepatitidě typu A, určených především pro rizikové skupiny s nízkou úrovní 
hygieny -narkomany a bezdomovce. 

21. a 22.1 O. se konala burza středních škol. V Městském společenském domě se sešlo 73 
škol. Některé z nich se zúčastnily již popatnácté. Setkání pořádala agentura Sofia pracující 
při podnikatelské škole. Určeno je především pro žáky posledních ročníků a jejich rodiče , 

kteří stále ještě hledají umístění pro své děti. Stejně jako loni již nebyly odděleny zvlášť 
školy s maturitou a učiliště. Po oba dny od 1 O do 17 hodin byly k vidění ukázky míchání 
nápojů, kuchařské umění, módní přehlídky, technické obory - projektování letadel a 
automobilů, sklářské umění ... Velkým překvapením byl i vysoký zájem pražských škol. 

23 .10. kolem 23 hodiny začala hořet tribuna na fotbalovém hřišti AFK. Během 40 minut byl 
požár sedmi hasičskými jednotkami uhašen. Díky dřevěné konstrukci byla zcela zničena, 

vzniklá škoda se odhaduje na 3 mil. Kč. 

30.10. byla slavnostně prezentována vnitřní úprava klubu Céčko. Z peněz od Nadace ČEZ, 
města Kolína a DDM byl znovu vymalován a vybaven novým nábytkem. Je určen pro trávení 
volného času kolínské mládeže - navštívit ho lze každý den od 14 do 18 hodin, v neděli je 
zavřeno. Je využíván především romskou mládeží a trávit čas mohou podle aktuální nálady 
mohou tančit, zpívat, promítat film, hrát na počítači nebo na hudební nástroj (varhany, 
baskytara, elektrická kytara) či kulečník, zabývat se fotografií. 

Téhož dne byl slavnostně otevřen nový bike park. V ulici V Břízách bylo dlouhou dobu 
nevyužívané asfaltové hřiště za budovou zdravotního střediska. Pásku přestřihl radní a 
předseda představenstva Správy městských sportovišť Kolín Jakub Plašil. Po jeho slovech 
několik profesionálů ukázalo všem přítomným znalcům i neználkům tohoto sportu k čemu 
vlastně slouží ty kopečky a rampy. 

Kolínská automobilka v rámci ochrany životního prostředí intenzivně třídí odpad. 
Recykluje 84% odpadu. Důsledně se třídí PET lahve, z poškozených dílů se odděluje textil a 
pryž, papír, kartony, nebezpečný a směsný odpad. Nově zde byl umístěn koš na drobné 
elektrospotřebiče- baterie, fotoaparáty, klávesnice, kalkulačky, mobilní telefony. 

Mnoho maminek využívá Rodinné centrum Hvězdička. Sídlo má v ul. Antonína Kaliny vedle 
starého kina. Jeho cílem je poskytovat dětem odborný dozor v případě, že si rodiče potřebuji 
něco zařídit. Jedná se o formu školky, kde si děti hrají. Otevřeno je od 9 do 12 hodin a ve 
středu od 15 do 17.30. Návštěvu lze objednat podle potřeby nebo i pravidelně. 
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2. listopadu se objevila řepařská drážka v pořadu Člll -lloulavá kamera 

1. ZŠ oslavila výročí 45 let od svého založení. J>ři této příležitosti uspořádala l)en otevřených 
dveří. J>řicházejících návštěvníků se ujímali žáci a rádi jim ukázali zrekonstruovanou jídelnu 
a kuchyň, keramickou dílnu, počítačovou učebnu a další zákoutí školy. J>ro bývalé a 
současné pracovníky uspořádala paní ředitelka setkání v restauraci Mona ~isa. 

Ve městě se rozhořel spor okolo ozdobení elektrárenského komínu na Zálabí vítězným 
dětským návrhem. Velkým odpůrcem je předsedkyně Komise školské a mládeže při Radě 
města Kolína Iva l)rdová. llento nápad považuje za zneužívání dětí a zkreslování jejich 
představy o této kolínské firmě. Komise zaslala školám dopis, v němž nedoporučuje dětem, 

aby se zúčastnily soutěže. Chce tím předejít pokřivení vlastních hodnot a vztahu k životnímu 
prostředí. Hlavním důvodem je, že firma patří mezi velké znečišťovatele životního prostředí 
ve městě, která vypouští do ovzduší spoustu jedovatých látek vzniklých spalováním uhlí 
(kadmium, oxidy síry, dusíku, sloučeniny rtuti a oxidu uhličitého). l)le harmonogramu 
elektrárny budou ředitelé osloveni koncem roku. Z předložených návrhů postoupí do dalšího 
kola 20, jejichž autoři budou odměněni. Z nich budou vybrány 2 nejlepší. Soutěž je určena 
dětem do 15 let s trvalým bydlištěm v Kolíně. J>racovat mohou libovolnou výtvarnou 
technikou. 

Velký problém vyvstal v městském domě v Zengrově ulici . Vzhledem k převaze romského 
obyvatelstva se cítí být zbytek obyvatel neromského původu diskriminován. ~ to díky jejich 
hlučné povaze, neustále hlasitě vyhrávající hudbě, popíjení alkoholu na dvoře , nepořádku. 
()bčas padají i sprostá slova. llato část města se těší časté návštěvě městské policie. Město 
nabízelo pomoc domovníka, který by se staral o úklid, údržbu a opravy, byl by kontaktní 
osobou, ale to bylo odmítnuto. Starosti tohoto problémového domu se řešily za účasti občanů 
zde bydlících, zástupců radnice, městské policie, občanského sdružení J>rostor a romského 
koordinátora Cyrila Kokyho. Z jednání vzešel jako průchozí návrh na vytvoření samosprávy 
pro každý vchod. J>rostor již zahájil komunitní práci s místními problémovými obyvateli. 

Základní kapitál SMSK se již brzy navýší o nepeněžní vklad - zimní stadion a hokejbalové 
hřiště a pozemky za Billou. Celkem vzroste z 204 mil. Kč na 313 mil. Kč. llak to bylo 
odhlasováno zastupiteli. 

24. listopadu jsme se na nějaký čas rozloučili s motokárami, vzhledem k nízkým teplotám 
bylo připraveno kluziště. Každým rokem se čeká, až se teploty ustálí pod 1 O °C. l)o 
připravených mantinelů se začne napouštět a zamražovat voda. Vstupné je pro dospělé 40 
Kč, pro děti 30 Kč, doprovod 1 O Kč. 

Na televizní obrazovky se dostal další díl pořadu Chcete mě? llentokrát z kolínského psího 
útulku. Kromě nových informací o změnách v útulku jsou nabízeni jeho obyvatelé jen "do 
dobrých rukou" . 

28. listopadu byl slavnostně v 17 hodin rozsvícen vánoční strom na náměstí. 
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Škola připravuje lékárníky 
Ze studentů budou specialisté, kteří se za tři roky stanou farmaceutickými asistenty 

Kolín - První veřejnou vyšší školu . otevření oboru při střední škole v Ko- : přístroje i zkušeností sboru, včetně jde dostatečný počet přihlášek," · kém kraji bylo co nejvíce oborů pro 
od září navštěvují studenti v Kolíně. • líně v dnešní době výjimečné," řekl • našich externích členů," řekla ředi- vzpomněla Tichá. Těch nakonec do- zájemce o vyšší kvalifikaci, kteří by 
Pokud chtějí rozšířit své střední • mluvčí krajského úřadu Martin Kup- : telka školy Jana Tichá. Proto požáda- razilo 37, z toho 26 uchazečů přijali. potom v kraji také zůstali," uvedl 
vzdělání, mohou vedle církevní Vyš- ka. : li o akreditaci, dostali ji však až v Mezi těrní, kteří z nich nakonec mluvčí. 

ší odborné školy rnísijní a teologie- . nastoupili, nejsou navzdory očekává- O rozšíření studijních oborů by 
ké či soukromé Vysoké školy politic- Ke studiu se přihlásilo ní především studenti zdejší střední . na kolínské vyšší škole v budoucnu 
kých a společenských věd nově na- , 37 zájemců "Sázeli jsme na inzeráty školy. Přihlásili se i mladí lidé z mohli uvažovat, v tuto chvíli je však 
stou pit na Vyšší odbornou školu • a letáčky. Byli jsme velmi gymnázia, průmyslovky, dojíždí stu- neplánují. 
zdravotníckou. Kolínská škola požádala o akredita- · denti z Chrudimí či Havlíčkova Bro- ' "Školství se vyvíjí, obzvlášť pak 

Ta vzníkla při Střední zdravotníc- ci poté, co byl kvůli sjednocení s Ev- . nervózni, zda přijde du. Po absolvování oboru budou · pomaturitní studium, takže teprve 
ké škole, která má v Kolíně dlouhou · ropskou unií zrušen dosud provozo- ' dostatečný poěet pfthlálek." moci pracovat v lékárně, ale také v • uvidíme. Navíc je demografický pro-
historii. V tuto chvíli zde studuje · vaný obor farmaceutický laborant, • ředitelka Jana Tichá oblasti výroby či distribuce léků. pad, kvůli němu by určitě následují-
šestnáct potenciálních diplomova- který se nově vyučuje až po maturitě cí čtyři roky nebylo dobré se do ně-
ných specialistů, kteří se za tři roky : jako diplomovaný farmaceutický asi- ' lednu letošního roku. Kraj vznik nových čeho nového pouštět a rozptylovat 
stanou farmaceutickýrní asistenty. : stent. . "Kvůli tomu jsme nebyli zveřejně- škol vítá uchazeče," uvažovala Tichá. 

"Všechny vyšší školy vzníkly pře- • "Obor, který je poměrně náročný · ní v žádném katalogu s nabídkou stu- V dalším roce tak dveře opět ote-
vážně ve 2. polovíně 90. let. Za dobu na vybavení, zrnízel ze čtyřletého · dia po maturitě. Sázeli jsme proto na . Podle Kupky krajský úřad jedno- . vřou pro 40 zájemců o studium na 
existence kraje proto mnoho podob- , studia po základní škole bez náhra- inzeráty, letáčky do škol, v podstatě i značně vítá vznik takových škol. farmaceutického asistenta. 
ných počinů nebylo, lze říct, že je . dy, chtěli jsme ale využít zařízení, • jsme ale byli velrní nervózní, zda při- · "Podporujeme, aby ve Středočes- HANA HEJDUKOVÁ 



------------------------------------------------------------------------------------------------- J>Fl()SI~I:C: 
~a začátku měsíce se konala velká oslava v automobilce. Byl vyroben milióntý vůz, který byl 
věnován městu jako poděkování za dosavadní spolupráci. Auto si muselo počkat na toto 
ocenění 3 roky a 9 měsíců (od zahájení výroby). Během této doby probíhaly průběžně inovace 
karosérie, vnitřního vybavení a snižování spotřeby. 

Základní údaje automobilky: 

• Investice: přes 650 miliónů eur 
()brat: 
o 2005: 18mld.Kč 
o 2006: 49,4 mld. Kč 
o 2007: 51 ,3 mld. Kč 
Export: 99% 

• Zásobování: 80% objemu dílů z ČFl 
Zaměstnanci: 3 500 
I>růměrný věk: 27 let 

• I>odíl žen: 22 % 
I>locha: 124 ha 
Výroba: 
o 300 000 vozů ročně 
o 1 050 vozů denně 
o 1/3 Toyota Aygo 
o 1/3 I>eugeot 107 
o 1/3 C:itroěn C: 1 
Začátek výroby: 28. února 2005 

• Tact-time: 57 sekund 
I>racovní systém: 3 pracovní týmy ve dvou směnách 

• !>roč Česká republika? 
o Strategická poloha uprostřed I:vropy 
o Blízkost důležitých trhů 
o Flozvinuté odvětví výroby automobilových dílů 
o ~apojení na hlavní dopravní tepny 
o I>růmyslová tradice 
o I>roinvestiční vládní politika 

2.12. Kolínské nemocnici začal šéfovat MUDr. J>etr C:hudomel (nestraník). Ujal se židle po 
MUDr. Flubášovi, který byl odvolán hejtmanem Středočeského kraje (spolu s dalšími členy 
představenstva), MUDr. Davidem Flathem. Jeho hlavním úkolem bude vyřešit zrušení 
poplatků, tak, jak se k tomu zavázala v předvolebních slibech ČSSD. Bývalému vedení je 
vyčítáno - prodej ziskových oddělení (dialýza a magnetická rezonance), špatná personální 
politika mající vliv na velkou migraci zaměstnanců. 

Známí kolínští cestovatelé Floman Šulc a Jan Kubka natočili na základě objednávky z radnice 
propagační DVD o městě s názvem - "Kolín- město mého srdce" . Fladnice si je vybrala pro 
jejich úspěšné reportáže uváděné v pořadech ()bjektiv a Toulavá kamera. I>ro větší okruh 
diváků bylo provedeno i v jazykové mutaci - němčině a angličtině, namluveno rodilými 
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é město Kolín leží na skalnatém návrší nad 
bským břehem v prastaré kulturní oblasti 
nížiny středního Polabí, v místech, kde se 
křižovaly staré obchodní cesty. Nejstarší 

osídlení na území Kolína je doloženo archeologickým 
výzkumem již od starší doby kamenné a první 
písemná zpráva o městě "Colonia" je na listině vydané 
králem Přemyslem Otakarem ll. dne 8. září 1261. 
Strategicky výhodná poloha ve vzdálenosti dvou 
dnů cesty od Prahy a v těsné blízkosti ekonomicky 
nejvýznamnějšího města království, Kutné Hory, 
pak předznamenala významnou roli Kolína 
v politických a později i hospodářských dějinách 

adt Kolín liegt in den felsigen Hiihen oben 
m linken Elbe-Fiussufer in altem kulturellem 

on Elbe-Tief mit der fruchtbaren Erde, am 
damals alte Handelwege kreuzigten. Erste 

schriftliche Erinnerung uber die Stadt "Colonia" 
kommt von Kiinig Přemysl Ottokar ll. und seinem 
Schreiben von 8. September 1261. Dank dem 
strategische Position, nur zwei Tage entfernte Prag 
und damals iikonomische starke Stadt von Kutná 
Hora, bedeutete Kolín sehr viel im Rahm von der 
Politik und spater auch in wirtschaftlicherGeschichte. 

al Town of Kolín stands on the left side of 
ver Labe (Eibe) on the rocky hills on an ancient 
ral location of the Elbe-Piain with fruitful fields. 
place was crossed with a huge number of 

ancient paths. The first record of the town of 
"Colonia" appears in Přemysl Otakar ll's letter from 
8th September 1261 . Thanks to its profitable 
position (i. e. two days distance to Prague and close 
to Kutná Hora, that time economically the most 
poweriul town of Bohemia Kingdom) Kolín was 

Cech. Přijměte tedy pozvání do našeho města na 
Labi, které je dnes jednou z našich nejpůsobivějších 
městských památkových rezervací a které Vám 
může nabídnout unikátní památky z období celé 
své historie. Zveme Vás k nám, neboť jsme si 
vědomi velkého potenciálu, které Vám naše město 
může nabídnout, a to nejen ve vztahu k historii. 
Kolín má také svou současnost s možností 
všestranného využití volného času. Vše, co uvidíte 
v tomto krátkém filmu Vám nabízíme k poznání 
i prožití. Věříme totiž tomu, že se Kolín může stát 
městem i Vašeho srdce. 

Wir miichten lhnen in unsere Stadt an der Elbe mit 
seiner denkmalgeschútzte Reservation, eine von 
den Schiinsten aus Tschechien, einladen, weil 
unsere Stadt mit dem grossen Angebot fúrTouristen 
kommt und nich! nur im Bezug aut Geschichte. Die 
Stadt von Kalin hat auch seine Gegenwart mit vielen 
Miiglichkeiten der Freizeitaktivitáten. Alles, was 
wir im Film prásentieren, bieten wir lhnen túr lhre 
Kenntnis und auch túr lhr Erlebnis an. Wir hoffen um 
Kalin auch in lhren Herzen zukommt. 

standing for a long time at the head of the political 
and later also economical fields. We invite you to 
our town of Kalin with its one of the most beautiful 
Historical Town Reservation of the Czech Republic. 
We are proud of our town inspiring all tourists not 
with its history only - nowadays Kolín offers a huge 
number of free time activities. Watch our movie and 
get know and some experience. We hope Kalin 
comes in to your hearts. 

www.infocentrum-kolin.cz www.cestyapamatky.cz 

VIDEO: PAL, 16:9, délka 30 minut, rok výroby 2008 AUDIO: stereo 2.0- Cesky, Anglicky (English), Německy (Deutsch) 
Kamera, stfih, mix zvuku, DVD authoring: Jan Kubka Uan.kubka@volny.cz) f!YE 
Scénár, texty a fotografie na obalu: Roman Sulc (roman.sulc@volny.cz) 
Fotogalerie: Roman Sulc, Zdeněk Hejduk 
Použitá hudba: SmartSound Music, www.freeplaymus•c.com, hudba Františka Kmocha • • -
Tento projekt se uskutečnil za flnančnf podpory Stfedočeského kraje, města Kalin a Městského lntormačniho centra Kolin. 

, 
KOLIN MĚSTO 
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mluvčími. Pro mluvené slovo si vybrali brněnskou firmu ZEP A film, která nabídla hlasy 
profesionálních herců z Moravského národního divadla. Film se skládá ze 4 částí - historie, 
architektura, volný čas, kultura. Bude určen především pro návštěvníky. 4. prosince bylo 
slavnostně pokřtěno v městském společenském domě v hudebním salónku ve 2. patře. To vše 
za účasti spoluautorů a starosty Buřiče. Všichni, kteří se zúčastnili křestu dostali zdarma na 
konci 1 DVD. Jinak bude veřejnosti neprodejné. 

5. prosince ve 12 hodin byl slavnostně otevřen babybox. Z důvodu zajištění úplné anonymity 
byl umístěn v budově hematologické stanice, kde je volně přístupný z parkoviště na hlavní 
silnici. V republice to je již osmnáctý. Je určen matkám, které se nemohou nebo nechtějí o 
dítě starat a zároveň chtějí zůstat v anonymitě. Stinnou stránkou zůstává neznalost možných 
zdravotních problémů jak novorozence, tak průběhu dosavadního života a průběhu porodu. 
Na jeho zřízení přispěla firma Písek-Beton, a.s. Je vyhříván, a personál dětského oddělení je 
okamžitě elektronicky upozorněn na přítomnost dítěte. 

Elektrárna Kolín se od nového roku stane Dalkia Kolín. Příznivou informací pro město je i 
zahájení spalování dřeva jako biomasy, což by mělo mít vliv na snížení produkovaného C02. 

Estety zase potěší rozhodnutí změnit jednu z dominant- komín bude pomalován. Jak, to se 
ještě neví, protože byla zatím vyzvána školská mládež k podávání návrhů. Z těch bude 
vybráno 20 nejlepších. O konečné podobě pak rozhodne úzká kolínská společnost v čele se 
zástupci města. 

Vánoční party uspořádala na náměstí automobilka. Ve spolupráci s městem byla i pro 
veřejnost. Pořadatelé na náměstí postavili velké jeviště . Předvánoční atmosféru navodila živá 
koza, starověcí řemeslníci, kat a kejklíři. K zahřátí se prodávala medovina a čaj, horké hlavy 
se mohly zchladit pivem. Program od 14 hodin probíhal za moderování Aleše Hámy a 
Jakuba Wehrenberga. Automobilka předala šeky kojeneckému ústavu, psímu útulku a 
sdružení Volno. Vánoční písně zazpíval pardubický chlapecký sbor Bonifantes, gotickou a 
renesanční hudbu předvedlo trio Jagabab. Nejvíce diváků mělo večerní vystoupení skupiny 
Support Lesbiens. 

S novým rokem přijde do města novinka. Zatímco doposud měla každá rodina nárok na 1 
popelnici zdarma a další si mohla přikoupit, nyní budou popelnice u každého v pronájmu, 
nebo ji koupí může získat do vlastnictví. Tím by se mělo zlepšit zacházení s popelnicemi 
v domácnostech a zároveň ušetřit městský rozpočet. Za nádobu o objemu 120 litrů se bude 
hradit městu 155 Kč ročně, za dvojnásobný obsah 180 Kč ročně a za kontejner o obsahu 1.200 
litrů" 715 Kč ročně . V případě prodeje do osobního vlastnictví je cena nové popelnice o 
obsahu 120 litrů stanovena na 1.200 Kč, nádoby o obsahu 240 litrů 1.610 Kč a kontejneru o 
obsahu 1.200 litrů 6.600 Kč. U již používaných vlastních nádob je cena stanovena na 30 % 
z ceny nové popelnice. 

20. prosince dorazil v 9 hodin na kolínské nádraží vlak s betlémským světlem. Celou akci 
mají vždy pod patronátem čeští skauti . Po příjezdu do České republiky je pak rozvážen po 
českých městech. Do Kolína ho dovezli zástupci 1. skautského střediska Kolín. Ti ho roznesli 
na faru, úřady, nemocnici, k dostátní bylo i v prodejnách Hankovec, porcelán Plešinger, 

40 





Anděl, na Obecním úřadu ve Velimi, Nové Vsi, Bříství. Zapálit si vlastní svíčku bylo možné 
i na Karlově náměstí, kde byl stánek a zároveň přispět na sdružení Volno nákupem perníčků. 

Od nového roku se očekává opět tradiční zdražování. Snad jen v nemocnici bude možno 
ušetřit - formou daru od Středočeského kraje, který za nás poplatek u lékaře v nemocnici 
zaplatí. Stoupne cena vodného a stočného. Nově se město stane plátcem DPH. To povede ke 
zdražení služeb poskytovaných městem o 19 %. Očekává se i růst ceny tepla o 9 %. Na 
druhou stranu je pro občany asi potěšující informace, že kdo bude chtít, může přijmout od 
Středočeského kraje dar - tzn. že za něj bude zaplacen poplatek v nemocnici, lékárně a na 
pohotovosti. Kdo bude chtít, může tyto poplatky platit i nadále sám. 

Mše svatá v kostelech Římskokatolické farnosti v Kolíně 

24.12. Štědrý den 
15 h. Velký Osek - bohoslužba slova a setkání s dětmi . 

15.30 h. Pňov-Předhradí 
16 h. klášterní kostel Nejsvětější Trojice Kolín 
16.30 h. Veltruby - mše sv. s dětmi 
17 h. Velim 
17 h. Nová Ves 
22 h. Červené Pečky 
24 h. Ovčáry- půlnoční mše sv. 

25 .12. Boží hod vánoční 
8 h. klášterní kostel Nejsvětější Trojice Kolín 
8 h. Velim 
8.30 h. Velký Osek 
9.30 h. sv. Vít, Kolín Zálabí - mše sv. s dětmi. 
9.30 h. Červené Pečky 
9.30 h. Pňov-Předhradí 
10.45 h. Veltruby 
ll h. Ovčáry 
15 h. Plaňany 
17 h. Nová Ves 
18 h. klášterní kostel Nejsvětější Trojice Kolín 

26.12. "Štěpán" 
8 h. klášterní kostel Nejsvětější Trojice Kolín 
8 h. Velim 
8.30 h. Velký Osek 
9.30 h. sv. Vít, Kolín Zálabí- mše sv. s dětmi. 
9.30 h. Červené Pečky 
9.30 h. Pňov-Předhradí 
10.45 h. Veltruby 
ll h. Býchory 
15 h. Starý Kolín 
17 h. Nová Ves 
18 h. klášterní kostel Nejsvětější Trojice Kolín 
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28.12. neděie svátek sv. Rodiny 
8 h. klášterní kostel Nejsvětější Trojice Kolín 
8 h. Velím 
8.30 h. Velký Osek 
9.30 h. sv. Vít, Kolín Zálabí- mše sv. s dětmi. 
9.30 h. Červené Pečky 
9.30 h. Pňov-Předhradí 
10.45 h. Veltruby 
ll h. Ovčáry 
17 h. Nová Ves 
18 h. klášterní kostel Nejsvětější Trojice Kolín 

31.12. Zakončení občanského roku 
8 h. klášterní kostel Nejsvětější Trojice Kolín 
16 h. Nejsvětější Trojice Kolín 
16.30 h. Veltruby- mše sv. a děkovná bohoslužba 
23 h. Nejsvětější Trojice Kolín- mše sv. Te Deum, adorace 

1.1. 2009 Slavnost Matky Boží 
8 h. klášterní kostel Nejsvětější Trojice Kolín 
8 h. Velim 
8.30 h. Velký Osek 
9.30 h. sv. Vít, Kolín Zálabí -mše sv. s dětmi. 
9.30 h. Červené Pečky 
9.30 h. Pňov-Předhradí 
10.45 h. Veltruby 
ll h. Ovčáry 
15 h. Starý Kolín 
17 h. Nová Ves 
18 h. Nejsvětější Trojice Kolín 
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Vážené dámy, vážení pánové, milí spoluobčané, 

rok 2008 je krátce před závěrem a utekl nám doslovně jako voda. Důvodů pro rych
lostjeho uplynutí bylo v jeho průběhu mnoho. Rok 2008 byl rokem "osmičkovým", kdy 
jsme si připomněli několik kulatých událostí, spojených s historií naší vlasti: 60 let 
od tzv." vítězného února 1948", který byl začátkem více jak čtyřicetileté vlády komu
nistické strany, 40 let od srpna 1968, tedy od okupace naší vlasti vojsky Varšavské 
smlouvy. 70 let, které uplynuly 29. září od podpisu Mnichovské dohody a 28. října pak 
90 let od vzniku Československé republiky. V únoru roku 2008 byl oběma komorami 
Parlamentu podruhé zvolen prezidentem ČR Václav Klaus. V říjnu proběhly volby jak 
do krajských zastupitelstev, tak do Senátu Parlamentu ČR. To byly snad nejpodstat
nější události celorepublikového významu roku 2008. 

Velmi mnohé se také samozřejmě událo na naší městské úrovni. Nejpodstatnější věcí 
bylo zahájení archeologického průzkumu, který souvisel s letošním začátkem kolín
ské stavby století, když ne tisíciletí, silničního obchvatu města. Již tradičně jsme si 8. 
května při Dnu záchranářu připomněli 63. výročí ukončení 2. světové války, stejně tak 
jako jsme si 8. září při pietním aktu u pamětní desky Václava Morávka připomněli 
památku hrdinu i obětí této hruzné etapy světové historie minulého století. Za při
pomínku by určitě stála ještě řada dalších věcí, z nichž si dovolím připomenout 45. 
ročník tradičního festivalu dechových hudeb "Kmochův Kolín" a závody dračích lodí 
o pohár starosty města. 

Spolu s přáním příjemného prožití svátků vánočních a mnoha osobních i pracovních 
úspěchU, štěstí a hlavně pak zdraví do nového roku 2009 chci Vás všechny, vážení a 
milí spoluobčané, poprosit o velkou dávku dobré vůle a trpělivosti, neboť tyto vlast
nosti budeme v příštím roce v souvislosti s probíhající stavbou obchvatu města všichni 
potřebovat v míře vrchovaté. 

Váš Jiří Buřič 



Přidám sestrám, 
slibuje David Rath 
Peníze navíc mohou od kraje dostat jen "jeho" nemocnice 
Střední Cechy - Osmdesát milionů • Jak platí • by se Rathovo přidávání mělo také 
korun slibuje zaměstnancům středo- : v nemocnicích v regionu : týkat, a dorovnání platů by tedy ne-
českých krajských nemocnic prav- • : bylo zásadní. 
děpodobný nový hejtman David : Z toho, že jsou platy zdravotních 
Rath. Peníze mají vylepšit platy lé- • sester podhodnocené, viní ministrTo-
kařů a zejména zdravotních sester. • . máš Julinek právě Ratha. ,,Je třeba na-
Rath přitom přichází s návrhem ve : . pravit chybu z minulosti a navýšit 
chvíli, kdy chce odměňování sester : • cenu práce nelékařů, tedy zejména 
upravit i ministr zdravotnictví To- : Pozn.: Cástky udávají hrubou měsíční mzdu . sester. Můj předchůdce Davia Rath 
máš Julinek. zdravotních sester v krajských nemocniclch : jako ministr navýšil cenu práce pou-

Na lepší výdělek se al..: mohou tě- • ze lékařům a sestry hodil přes palu-
šit jen někde. Pokud Rath svůj další · bu," řekl tento týden Julinek (ODS). 
slib Středočechům s plni, mohou s • ovšem platit řadu dalších ~Iibů. Cel- : Průměrná mzda sester v Cesku se 
přidáním počítat pouze v pěti kraj- . kem příplatek sestrám a lékařům od- pohybuje mezi 20 a 25 tisíci koruna
ských nemocnicích. Tam totiž kraj · haduje na osmdesát milionů. To by mi, v Praze mezi 25 a 27 tisíci. Ve 
má možnost platy ovlivnit, soukro- • znamenalo, že pokud by se peníze · velkých nemocnicích v kraji platí 
mých zařízení by se to netýkalo. dělily rovným dílem mezi všech pět · zaměstnavatelé sestrám od 19 do 

"Mzdy zaměstnanců jsou výraz- krajských nemocnic, dostala by kaž- · 22,5 tisíce korun. Lépe jsou na tom 
ně nižší, takže je budeme muset mi- dá zhruba 16 milionů. . v Kladně a v Mladé Boleslavi, kde 
nimálně dokompenzovat, aby se je- Pokud by se následně mělo 16 mi- se platy přehouply přes hranici 22 ti
jich průměry dostaly na úroveň praž- !ionů rozdělit mezi 350 nelékař- • síc. Průměrný měsíční plat kladen
ských fakultních nemocnic," prohlá- : ských zaměstnanců nemocnice, vy- • ského středního zdravotnického per
sil Rath . Peníze chce "vydolovat" : cházely by na každého necelé čtyři · sonálu, kam spadají i sestry, je 
z přebytku hospodaření krajského • tisíce korun. Jenže o částku by se 22 458 korun. 
úřadu . Ze stejných peněz už chce • museli podělit ještě s lékaří, kterých Pokračování na str. C2 



Rozpočet 2009: už brzy 
Středočeská města budou schvalovat, s kolika penězi budou hospodařit 

Střední Cechy- S kolika penězi hu- bem vyčerpávala," říká starosta Kul
dou v příštím roce hospodařit středo- né Hory I v o Šalátek. Z celkové 
česká města, se mnohde rozhoduje sumy má město na investice' k dispo
právě v těchto dnech. Některá měs- zici přes 91 milionů korun. V porov
ta totiž chtějí rozpočty schválit ještě • nání s letoškem je to asi o 18 mi li o
před koncem roku. • nů více. Největší částky půjdou na-

To je i případ osmnáctitisícového · příklad do předláždění historického 
Berouna, kde je trend schvalování centra města, na zimní stadion, re
rozpočtu koncem roku už několik konstrukci silnic či 

nim řady oprav či staveb silnic a nejsou schválené a v rozpočtu 5 

chodníků, parKovišť i dětských nimi nelze počítat," vysvětluje ve~ 
hřišť, dostavbou cyklostezky i stav- doucí benešovského odboru financl 
bou on-line dráhy," vyjmenovává a rozpočtu Jitka Dvořáčková. Za nej
Pavel Šubrt z mladoboleslavského výraznější investici roku 2009 ozna
magistrátu. · čila rekonstrukci krytého plavecké-

Některá města ale s posvěcením ho bazénu. 
rozpočtů čekají až na první měsíce . 

r?~u 20?? · To j.~ : V Rakovníku čekají, 

,.Nechceme v prvních 
měsicích roku hospodařit 

jen s rozpočtovým , 

pnpad Pnbraml ct • až finance schválí stát 
Kolína. Tam ale pří- : 
liš rozhazovat nebu- Rakovničtí zastupitelé si budou mu
dou. · set na rozpočet počkat až do února. 

let. Letos má rozpočet projednat a dětských hřišť. 

schválit rada 24. listopadu, zastupi- . Zastupitelé Měl
telé jej dostanou k projednání · níka se poprvé se-
15. prosince. Berounský starosta . známill s první va
Jiří Besser si zavedený způsob po- riantou návrhu no
chvaluje. "Jsme město se zdravým . vého rozpočtu ten
financováním. Nechceme v prvních to týden. Podle ve-

provizoriem." 
"Na město v : "Tedy až do doby, kdy budeme co 

tomto období nejci- , nejpřesněji vědět, jak vysoké pří
telněji doléhají po- ' jmy lze očekávat na základě schvále
vinnosti splácet pe- i ného státního rozpočtu. Zároveň 

berounský starosta Jiří Besser 

l 
měsících hospodařit jen s rozpočto- doucí finančního 
vým provizoriem. Když jsme schop- odboru mělnické radnice Dany Kra
ni rozpočet schválit už v prosinci, je toňové se počítá s tím, že schválen 
to výhoda," tvrdí Besser. • bude 16. prosince. 

Mezi prvními nejspíš bude mít 
schválený rozpočet Kutná Hora. V Boleslavi začnou stavět 
Tamní zastupitelé mají tento bod na on-line dráhu 
programu už 9. prosince. 

"Výdaje jsou naplánovány ve · Také Mladá Boleslav si dala za cíl 
výši 535 882 tisíc korun. Oproti schválit rozpočet na rok 2009 ještě 
předcházejícím rokům zmizela po- letos. Plánuje investice za 327 milio
ložka provozní dotace do nemocni- nů korun. "Plán investic na příští 
ce, která město neskutečným způso- rok počítá mimo jiné s financová-

níze, které bylo nuceno si vypůjčit. bude možné podle plnění letošního 
Tím pádem bude rozpočet na rok rozpočtu přesněji odhadnout i další 
2009 spíše udržovací než rozvojo- příjmy a výdaje," řekl mluvčí rakov
vý," přiznává kolínský místostaros- nické radnice Jan Polák. 
ta Roman Pekárek. Předpokládá, že rozpočet města 

V Benešově bude rozpočet před- bude v podobné výši jako ten loň
ložen zastupitelstvu ke schválení na ský. "Příjmy ale budou navýšeny o 
konci ledna. "Objem rozpočtu se v úvěr ve výši 40 milionů korun na 
návrhu mírně zvýší díky plánované- stavbu školní jídelny," dodává s 
mu nárůstu v daňových příjmech. tím, že celkově má výstavba stát 
Výraznější zvýšení příjmů závisí i asi 70 milionů korun. 
na dotacích, o které žádáme. Zatím PAVLA SVÉDOVÁ 

·Místo pro multifunkční halu zabraly byty 
Kolín -Multifunkční hala, proti je- bami a byty. "Projekt byl zatím jen plánů obchody. "Zde chystáme pro- mají být osazeny zelení, byla oddě
jíž výstavbě se v Kolíně podepisují představen radě. Celkem se nám li- dejnu potravin a shop zónu, i zde Jena od škol zatravněným valem, 
petice, nemusela vyvolat mezi o by- bil. Firma proto zpracuje dokumen- ale samozřejmě budou byty. Ty bu- který vznikne z vytěžené zeminy. 
vateli tak vášnivé protesty. Stačilo, tací dalšího stupně," řekl tajemník dou umístěny směrem ke škole, kde. Několik rodinných domů zase od 
kdyby kolínští radní v minulosti ne- kolínské radnice Jiří Krumich. se navíc snažíme úplně zamezit po- stavby oddělí dětské hřiště. 
prodali nevyužívaný pozemek po- hybu aut, vjezd do objektů tedy Pokud budou potřebná povolení 
blíž centra města. V prostoru mezi Budou tu obchody a služby bude možný pouze z Jaselské uli- vyřízena bez problémů, chystá spo-
dvěma školami a průtahem města ce," uvedla Hlavsová. lečnost začátek stavby na jaro příští-
by hala, určená především na míč o- N a pozemku vyroste dům, jehož Společnost podle ni vyšla vstříc ho roku, o rok později by se měly ně-
vé hry, určitě vadila méně než u pro- spodní část by měla sloužit pro po- řadě přání ze strany Kolína. "Pro- které z objektů kolaudovat. 
střed panelových domů na sídlišti. skytování služeb. "Mohla by zde jekt jsme konzultovali s architek- Finna Jaroslava Třešňáka v Koll-

Pozemek, který někdejší vedení být pošta, kadeřnictví a podobně. tem města a jeho požadavky do něj ně nyní dokončuje například čtyři 
radnice prodalo soukromé firmě Ja- Nad nimi budou byty," popsala Gab- zapracovali. Tím jsme zřejmě přede- domy s osmdesáti byty u Třídvorské 
roslava Třešňáka, je dosud prázdný. riela Hlavsová, která má projekt ve šli spoustě problémů," příznala. ulice, jí také město prodalo pozem
Jeho majitel na něm ale chystá stav- firmě z Teplic na starosti. Jedním z požadavků například ky ·u Teska, které pak odkupovalo 
'ďloJ..J'l"'"l"v" h"..,~ .. " ~'--~1lŤNtr'··7l -,.J.L,,~ dalším domě mají být podle · bylo, aby výstavba, jejíž střechy ~"--~:ět. HANA HEJDUKOVÁ 



Bruslení ve Vodním světě 
Kolín (stc)- Dětské dopravní hřiš- · 18.30, do konce týdne každý den 
tě v areálu Vodního světa v Kolí- od 9.00 do 18.00. Dospělí zaplatí 
ně se změnilo v kluziště. Až do za jednu návštěvu 40 korun, děti 
15. března si zde mohou zájemci 30 a doprovod 10 korun. Zabrus
zabruslit, plánovány jsou také dis- lit do Vodního světa si přišla také 
kotéky na ledě. Natálie Krupková (na snímku). 

Dnes se bruslí od 9.00 do FOTO: MAFA-JlŘ( KOŤÁTKO 



"V Kolíně roste počet bezdomovců" i 
Kolín, Kutná Hora - Oba úkoly, • třeba zrekonstruovat kolínský azylo- : se sem měli stahovaťz rekonstruova- . máhalo Kontaktní centrum padesát
které si občanské sdružení Prostor vý dům a zvětšit jeho kapacitu i pro . něho hlavního nádraží v Praze. Pod- ce narkomanů, před dvěma lety již 
pro letošek předsevzalo ve výroční jiné cílové skupiny, například sociál- • le ředitele Prostoru to však má i jiný 249 a loni 378 drogově závislým. 
zprávě 2007, jsou již splněny. Sdru- ně vyloučené matky s dětmi," uva- důvod. "Řekl bych, že je to dané i "Růst je dán zejména postupným 
žení, které na Kolínsku a Kutnohor- žoval ředitel Prostoru Petr Steklý. nedostatečnou kapacitou drogo- navazováním důvěry ve služby, roz-
sku poskytuje sociální služby, se po- vých služeb v Praze, kde je obrov- krýváním jinak uzavřené drogové 
dařilo navázat spolupráci s psychiat- Azylový dům je dlouhodobě ské množství uživatelů," uvedl. scény a též mírným nárůstem uživa-
rem se specializací na alkohol a toxi- obsazený Na Kolínsku a Kutnohorsku ostat- telů drog v regionu Kolínska a Kut-
komanii i připravit projekt na rekon- ně jejich počet také mírně vzrůstá. nohorska," shrnul Steklý. 
strukci objektu bývalých kasáren Ten za jeden z nejakutnějších pro- Lze to vyčíst i z výroční zprávy Pro- Prostor se zaměřuje i na primární 
v Kolíně, kde vybudují centrum so- blémů v oblasti označil právě zvyšu- storu, jehož Kontaktní centrum loni prevenci ve školách na Kolínsku 
ciálních služeb, takzvanou Kolárku. jící se počet lidí bez přístřeší. "Azy- vydalo více než 46 tisíc injekčních a Kutnohorsku. 
Na tu získali peníze z evropských lový dům v Kolíně je dlouhodobě · stříkaček, rok předtím to přitom . "Skoly mají obrovský zájem, po-

l fondů. Kromě její rekonstrukce obsazený, neuvolňuje se a počet bez- • bylo takřka o 20 tisíc méně. Roli v ptávka převyšuje zejména z finanč
t však Prostor má i další cíle. · domovců ve městě vzrostl," uvedl tom sehrává také to, že Prostor po- ních důvodů možnost naší nabídl "Diskusi je třeba vést nad systé- Steklý. Již dříve na místním nádraží . skytuje širší služby a získal již důvě- ky," řekl k tomů Steklý. 
, mem financování služeb. Dále je po- · přibývalo lidí bez přístřeší, údajně ru klientů. Zatímco v roce 2003 po- HANA HEJDUKOVÁ 

---------------------------------------------------------------------------------------------------=- t~ 



Nájemníci v Zengrově ulici: Chceme 
odtud pryč! Město: To není řešení 
Oobří problémy občanského soužití se zatím 
řešit moc nedaří 
JANA MARTINKOVÁ 

Kolín/ Z nechvalně známé lo
kality, na jejíž problémy upo
zornil Kolínský deník příbě
hem nešťastné ženy, se chce 
vystěhovat už plných 17 ná
jemníků včetně několika 
romských rodin. Důvod? Lidé 
už nechtějí žít ve špíně, zápa
chu a strachu z infekce či od
vety sousedů, pokud si stěžují 
na jejich chování, které kro
mě ničení takřka všeho, co 
jim přijde pod ruku, obnáší i 
noci plné hluku z bujarých 
oslav, sem tam požár, rvačky 
či poplivané a pomočené spo
lečné prostory domu zaháze
né odpadky včetně třeba pou
žitých dětských plen. 

"Byla jsem tu fyzicky na
padena, je tu špína, smrad, 
prostě hrůza. Prosím, pomoz
te," volají nájemníci. "Bojím 

se, kdy tu propukne žloutenka 
nebo se rozmnoží švábi," po
vzdechla si další žena. "Řev, 
bordel, špína, doslova hnus," 
popisuje starší muž. 

Romský poradce 
Spokojen s pohledem na dům 
nebyl při návštěvě zde ani 
romský poradce Cyril Koky. 
"Tady se musí zavést režim a 
řád. Takhle to zkrátka nejde. 
Nelíbí se mi vůbec společné 
prostory a sklepy v domě. 
Znám spoustu romských ro
din, které žijí velmi dobře," 
uvedl mimo jiné. Podle svých 
slov bude do Zengrovky jezdit 
častěji. "I když jsem přes den 
v Praze a objíždím celý kraj, 
na Zengrovku si posvítím, už 
kvůli tomu, že jsem místní, 
bydlím kousek odtud na síd
lišti. Věnuji se ostatním a svo-

je město bych nerad vynechá
val," řekl. 

Názory radních 
Na odbydlení nájemníků, ať 
už těch, kteří se odtud snaží 
doslova utéct, nebo těch, před 
jejichž chováním utíkají, ale 
město neslyší. Důvodem je i 
to, že nemá tolik volných by
l:ů. Jak ale tedy dál? Kolínský 
deník se s touto otázkou obrá
til na všechny členy městské 
rady. 
"Osobně nemohu udělat víc, 

než o co je všeobecná snaha, 
tedy intenzívní osobní jedná
ní ve snaze, aby se lidé začali 
chovat jako lidé. Nelze reago
vat odbydlováním jedné, nebo 
druhé skupiny obyvatel 
Zengrovy ulice," odpověděl 
mímo jiné starosta Jiří Buřič. 

"Jednoduché, nekonfliktní 
a účinné řešení asi neexistu
je. Na problém je potřeba se 
dívat z několika pohledů, jako 
jsou nájemní byty, občanské 

soužití, kriminalita, vzděla
nost, kulturní kořeny atd. Ur
čitě se sám nepasuji na toho, 
kdo problém, který je nadko
línský i nadrepublikový, vy
řeší," povzdechl si místosta
rosta Pavel Hoffmann. 

"Problémy občanského sou
žití toho typu, o který jde v 
Zengrově ulici, jsou obtížným 
rébusem i pro jiná města. Ře
šení se hledá těžko, skoro ja
koby se ani najít nedalo- viz 
"kauzy": zeď v Matiční ulici, 
Vsetín· ... a jinde. Opravdu je 
příčinou to, co se označuje ja-

. ko nepřizpůsobivost, jiné na
stavení hodnot a mezí, než ja
ké bývá všeobecně přijímané. 
Nemám po ruce jednoduché 
řešení - kdybych jej měl, byl 
bych asi uznávaným hned v 
celé řadě českých měst a obcí. 
Možná zapojit více ty rodiny a 
jedince s problémy do společ
ného dění v lokalitě, přenést 
na ně více zodpovědnosti za 
stav, ve kterém se nacházejí, a 
více zodpovědnosti za atmo-

sféru, kterou svým způsobem 
života kolem sebe vytvářejí," 
říká místostarosta Roman 
Pekárek. 

Radní Ondřej a Jakub Plaši
lovi navrhují privatizaci by
tů, Jiřina Veselá poukazuje 
na chybu centralizovat určitý 
typ lidí do jedné lokality a na
vrhuje spolupráci hned s ně
kolika organizacemi, které se 
(nejen) romskou problemati
kou zabývají. Václav Navrátil 
upozorňuje, že není možné to
lerovat některým nájemní
kům hrubosti, vulgarity, vy
hrožování a neplnění povin
ností při udržování čistoty a 
pořádku v domě a okolí. 

Fotografie z místa, plné od
povědi radních a spoustu 
souvisejících článků čtěte na 
www.kolinsky.denik.cz, kde se 
rozvinula také velká diskuze. 



V kraji se víc rodí než umírá 
Obyvatel středních Čech přibylo za posledních devět měsíců nejvíce z Česka. Předhonili i Pražany 
Střední Cechy - Středočeský kraj si : což je nejvyšší počet ze všech krajů. 
může připsat další prvenství. Zdej- • "Pokud chceme střední Cechy 
ších obyvatel se totiž rodí stále více, • srovnávat s jinými regiony, je třeba 
než kolik jich v regionu umírá. Tak- · čísla převést na počet obyvatel," po
zvaný přirozený přírůstek za letošní dotkla Slavníková. 
tři čtvrtletí je dokonce nejvyšší v Ovšem i v tomto případě Středo- • 
Cesku. "Přirozený přírůstek získáme češi vedou. Zatímco ve Středočes- : 
tak, že od počtu narozených odečte- • kém kraji připadá na 1 000 obyvatel ; 
me počet zemřelých. Když se rodí přirozený přírůstek 2,8 obyvatele, v : 
málo dětí, bývá přírůstek v zápor- sousední Praze jsou to jen dva lidé. : 
ných číslech," vysvětlila Jana Slavní- . Proč? Ve středních Cechách žije • 
ková z Ceského statistického úřadu . • více mladých rodin. Další se sem stě-

Zatímco ještě v roce 2004 od led- · hu jí, nejčastěji do okolí Prahy. A to i 
na do konce září přírůstek klesl na : je vysvětlení, proč v okrese Pra- · 
záporných 777 osob, v roce 2006 se · ha-západ letos umřelo nejméně lidí 
poprvé dostal do kladných čísel nad · v přepočtu na počet obyvatel kraje. 
hranici 700 lidí. Ovšem letos za stej- : Naopak nejvíce úmrtí zazname
né období už je dokonce 3,5krát vyš- ' nali v nejvzdálenějších okresech Be
ší než předl oni. V kraji za tu dobu nešov, Rakovník a Kutná Hora. Pod
zemřelo 9 031 lidí, ale narodilo se Je lékařky Kristýny Žejglicové ze 
jich ll 541. Přirozený přírůstek tak Státního zdravotního ústavu jsou 
dosáhl rekordních 2 510 obyvatel, rozdíly mezi regiony dány kromě vli-

• Počet zemřelých 
na 1000 obyvatel 

Okres Přepočet 

Benešov 11,1 

Beroun 9,7 

Kladno 10,7 

Kolín 9,8 

Kutná Hora 10,9 

Mělník 10,0 

Mladá Boleslav 9,5 

Nymburk 10,5 

Praha-východ 9,0 
Praha-západ 7,5 

Příbram 10,6 

Rakovník 11,0 
Středočeský kraj 9,9 

Pozn. : od ledna do zárl2008 

Zdroj : Cesky statisticky úrad 

' vu životního prostředí a dostupnosti : Z celkového počtu 9 031 úmrtí toto 
zdravotní péče i rozdílnou sociální. a : onemocnění jako příčinu smrti urči
ekonomickou situací v oblastech. : li lékaři v 4 538 případech. "Ovšem 
"Je doloženo, že tam, kde není příliš : i u člověka, který má rakovinu, mo
dobrá, se lidé dožívají nižšího věku : hou být bezprostřední příčinou úmr-

: a častěji trpí mnoha onemocněními. : tí nemoci oběhové soustavy," upo
: To se promítá i do celkové míry ne- , zornil primář interního oddělení pří
: mocnosti a úmrtnosti a také do střed- · bramské nemocnice Jan Sírek. 
: ní délky života," uvedla Žejglicová. Za smrt Středočechů může často 

i Příčiny zůstávají stejné 
· rakovina. "Když se podívám o 20 až 
· 30 let zpátky na lůžkové oddělení, 

máme teď rakovinných případů dale-
' Struktura příčin smrti se podle Jiřího ko více. Ovšem výrazně se zlepšila 

Holuba z Ústavu zdravotních infor- : diagnostika a onkologická péče," 
mací dlouhodobě nemění. "Pět nej- : potvrdil Sírek. Převládají plicní ná
častějších příčin, které mají za násle- ' dory, na druhém místě je rakovina 
dek zhruba devadesát procent všech : tlustého střeva. Právě té podlehl i 
úmrtí, je stejných. Novotvary, nemo- ' Miroslav Stika z Berounska. "Otec 

. ci oběhové, dýchací a trávicí sousta- : sice nekouřil, nepil, dokonce ani 
' vy, poranění a otravy," vyjmenoval. · pivo, ale měl rád tučná jídla," uved
. Také letos Středočeši nejčastěji · Ia jeho dcera Miroslava Svobodová. 
, podléhali nemocem srdce a cév. : PAVLA SVÉDOVÁ 
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Z linky vyjede o tisíce aut více 
Automobilový trh je v celosvětové krizi. Kolínské firmy TPCA se to podle jejích manažerů netýká 

Kolín - Zatímco většinu světových gií budeme od ledna připravení v' pří
automobilek zasáhla naplno ekono- padě potřeby vyrobit až 340 tisíc · 
mická krize, kolínská TPCA podle vozů. Naši dodavatelé budou k té-
vedení firmy problémy nepociťuje. muž připravení v březnu či v dub- , 

Nastávající vánoční odstávku ve . nu," řekl černý. 
výrobě manažeři zdůvodňují pláno- : Automobilový průmysl je ale v kri- . 
vanou každoroční údržbou výrob- , zi a po celém světě přijdou o práci de- : 
ních linek. Trvat má jen několik dní. · seti tisíce li,dí. "Výrobní plány na příš- · 

"Výrobu ukončíme 23. prosince tí rok dosud neznáme. Ačkoliv první 
ranní směnou, práce opět zahájíme čísla ukazují na zvýšení objednávek, 
2. ledna ráno," uvedl viceprezident může se samozřejmě situace na trhu 
TPCA pro výrobu Jiří Černý. změnit," přiznává Černý. 

Pauzy tentokrát využijí také k in-
stalaci technologií, které případně Místní lidé prý už automobilce 
umožní další navýšení výroby. Počet . důvěřují 
vyrobených aut totiž rok od roku 
stoupá. Letos se mělo podle odhadů · Pokud TPCA příští rok zvýší výro- • 
z října vyrobit 320 000 vozů, tedy o · bu, bude potřebovat další lidi. V po- : 
11,5 tisíce více než v roce 2007. Na- : sledních měsících se jejich počet zvý- • 
konec však v továrně přesáhnou i šil o padesát, dalších padesát chce au- : 
toto číslo. Aut z linky letos sjede 324 tomobilka přijmout příští rok. Firma • 
tisíc. "Po instalaci nových technolo- by ráda nabrala místní. Agenturní za-

TPCA SLAVILA. Červený citroen s výrobním číslem 1 000 000 
sjel Z linky po 3 letech a 9 měsících. FOTO: ZDENĚK HEJDUK 

městnance se už přijímat nechystají, 
, jejich počet letos snížili na sedm pro-

cent z 3 500 zaměstnanců. "Agentur
: ních zaměstnanců u nás pracuje pou
: ze 242," uvedl generální manažer 
• TPCA Vadim Petrov. Z toho 150 pra
: covníků pochází z Vietnamu, kde 

byli vybráni na popud automobilky 
začátkem roku. V Kolíně pak začali 
pracovat v dubnu. 

"Loni touto dobou jsme nebyli 
schopni nabrat stálé zaměstnance," 
zdůvodnil černý. Nyní již naopak 
mohli zastavit náborovou propagaci,. 

· podle viceprezidenta také proto, že 
· se náhled místních na automobilku 
. změnil k lepšímu a mají větší zájem 
: ve firmě pracovat. 

"Cítím zadostiučinění. Dodnes si 
pamatuji úsměšky ve smyslu, kdo ta

. ková minivozítka koupí," uzavřel 

' Černý. HANA HEJDUKOVÁ 



Půlnoční mše 
i Rockové Vánoce 
V obcích se lidé scházejí u stromků a zpívají koledy 

Kolín -Pokud nechcete předvánoč- • nakoupit posledni dárečky, vybrané · di tel Městského společenského 
ni a vánoční dny strávit jen doma, : peníze zůstanou školnim dětem. : domu Kolín Zdeněk Hejduk. "Po
můžete si vybrat z mnoha kultur- • Přímo na Stědrý den se setkají : dobných vesnických tancovaček je 
nich, sportovnich či jiných akcí. : lidé v osadě Svatbín, která spadá • o svátcích celá řada, v Kolíně to ale 

V Přišimasech u Ceského Brodu • pod Kostelec nad Cemýrni lesy. Ve • tradici nemá," řekl. Sehnat kapelu 
dnes půjdou lidé za zvířátky. "Naší 14.00 si společně pod stromečkem . na vánočni termín podle něj pro
poslední předvánočni akcí je zdobe- : zazpívají koledy, nachystané bude : blém není, pokud se domlouvá hod
ní stromu v lese pro zvířátka," • také občerstveni. Podobná setkání ně dopředu. "Loni jsem chtěl Prd-
uvedla koordinátorka občanského • ' hrála v kartách, ti ale pravidelně hra-
sdružení Klub žen Přišimasy Jitka • • jí od 22 hodin. na Stědrý večer kdesi 
Franková. Zájemci se ve 14 hodin ' .,Rockové Vénoce • v Praze, odmítli mě s tím, že to už 
vydají do lesa, kde nadělí pochout- . organlztůeme potfetf, : by doma nevysvětlili. Letos se ved-
ky zvěři. Již dříve rozsvítili strome- ' . le Mauritia a Lure of Senses předsta-Myallm, le mladl 
ček také v obci, kde žije necelých : ví Jaksi Taksi, kteří u nás chtěli vy-
600 obyvatel. Klub žen zde fungu- • potlebuJI nikam vyrazit." · stoupit. Termín se jim příliš nezdál, 
je již tři roky. ředitel společenského domu v Kolfně : pak na něj ale přistoupili," pozname-

"Chceme oživit společenský ži- ' · na! Hejduk. 
vot," vysvětlila Franková. Setkávají · se konají rovněž v Pečkách a dal- ; Naopak tradiční záležitostí jsou 
se ženy, které jsou již v důchodu, • ších menších obcích. oblíbené půlnoční mše. Ani letos 
sdružení také provozuje rodičovské : Obyvatelé a návštěvníci Kolína však nebude v kolínském chrámu 
centrum či kroužky pro děti, pořádá • mohou 25. prosince zajít na Rocko- sv. Bartoloměje, který se opravuje a 
drakiádu a různé výlety. ,,Nezaporní- . vé Vánoce v Městském společen- podle faráře Libora Bulína ještě 
náme ani na charitu, naše členky na- : ském domě. Mají podtitul Tradiční dlouho bude. Na štědrovečerní půl
pekly perníčky, které nyní za dobro- · večírek pro ty, které už nebaví vá- noční tak mohou lidé vyrazit napří
volný přispěvek prodávají, a výtě- noční pohádky a nechutná štědrove- klad v 16.00 do klášterniho kostela 
žek odešleme na účet adventních černí bramborový salát. Nejsvětější Trojice v Kolíně, ve 
koncertů Ceské televize," uvedla "Orgaruzujeme je potřetí. Mám 22.00 do kostela svatého Stěpána v 
Franková. · teorii, že mladé lidi musí druhý den Kouřimi nebo o půlnoci do Ovčár. 

Pod vánočním stromem u mine- . štvát koukat se opět na Tři oříšky "Tam je velký kostel. Kdo chce pro
rálního pramene se dnes v 17.30 se- . pro Popelku nebo Pretty Woman, na- , žít pobožnost v klidu, už se do něj 
jdou také ve Velkém Oseku. Zazpí- víc se chtějí pochlubit džíny nebo • naučil chodit a zatím se vždy vešli 
vají děti místní základní a mateřské mobilem, které dostali, takže potře- .všichni zájemci," uvedl farář Bulín. 
školy, na malých trzích mohou lidé bují někam vyrazit," poznamenal ře- HANA HEJDUKOVÁ 

Některá přáni už město splnilo 
Kolín (duk) - U vánočního stro- . lých duší po svých milých," vy
mu, který v Kolíně svítí od 28. lis- světlil starosta Jiří Buřič, který s 
topadu, stojí jako každoročně nápadem na box před pěti lety při
také schránka na vánoční přání, a šel. Od té doby již radní některá 
to i přesto, že radní s jejím umístě- přání obyvatel města S\)lni\i. 
n.\m" a\\_ e ~'Q\.~ '!<.b~::tače'{'(\ l\e- 0't)Ta..'l\\\ na~'l'\V...\-.\.d c\\o(.\n\\; .. :y_ \JO· 



iljčovna kostýmů 

• domů 
o divadlo 
o kontakty 
o vsturu:nky 
o program 
o pronájmy 
o předplatné 
o výstavy 
o p l'1jčovna 

• k9ntakt~ůjč_pvní dobl! 
' kde najdu_J::1ůjčovnu 
' ukázky ko_stýmll 
' .Q_eny 

321 724 063 

ofLcho__Q@divadlokol in.cz 

vozní doba půjčovny 

, ve čtvrtek a v pátek od 14.30 do 17.30 hodin 

zápůjčky s více jal< pěti kostýmy je možné sjednat i termín mimo půjčovní dobu, podmínkou je jistina 200 Kč. Jistinu je 
před výběrem kostýmů. Při platbě vybraných kostýmů bude jistina odečtena z ceny, pokud nedojde k zápůjčce, je jistina 



půjčovna kostýmů 

• domů 
o divadlo 
o kontakty 
o VStllilenky 
o program 
o pronájmy 
o 12ředplatné 
o yýstayy 
o p-l\jčovna 

• kontakt a 12illčovní doba 
• kde najdu Růičovnu 
• ukázky kostýmů 
• ceny 

Ceny kostýmů 
Ceny podle vybraného kostýmu: 

o r i e n t a č n ě 250 Kč za kostým 
d ě t s k é k o s t ý m y 100 Kč za kostým 

Kostýmy se platí v den zapůjčení a cena platí pro jednu zápůjčku. 
(např. zápůjčka ve čtvrtek či v pátek a vrácení kostýmu v úterý nebo zápůjčka v úterý a vrácení ve čtvrtek, za každý další den se ce!l~ 
zvyšuje) 

Pro větší zápůjčky s více jak pěti kostýmy je možné sjednat i termín mimo půjčovní dobu , podmínkou je jistina 200 Kč. Jistina bude 
při platbě odečtena z ceny zápůjčky. Pokud. nedojde k vybrání kostýmt'r, je jistina nevratná. 

U větších objednávek pro divadla a ochotnické spolky na delší období je cena podle dohody, závislá na počtu, druhu kostýrl1ó 
a době pronájmu. 

© CLEVER S o ft ~ Dmak 



HLAVNÍSTRANA I KONTAKTY KESTAŽENÍ I REFERENCE 
občanské sdružení 

O sdružení 

Sociální služby 

Poradenství 

Půjčovna pomůcek 

Vznik a historie sdruženi Spirála pomoci 

Spirála pomoci o.s. vznikla v prosinci v roce 2007 a svoji činnost začala 

Provozovat v březnu 2008, kdy 25.3. obdržela registraci na poskytovanou 

službu. 

Osobní asistence je hlavni náplní poskytované terénní sociální služby. Podle 

Potřeb klienta tuto službu poskytujeme až 24 hod. denně včetně víkendLJ a 

svátků. o klienty pečuje 15 asistentek na HPP a 3 asistentky na DPP, v 

současné době má naše sdružení 43 klientů. 

Služby osobní asistence se snažíme stále rozvíjet, rozšiřovat a 

Profesionalizovat. Reagujeme tak na potřeby klientů a ostatních občanů. 

Fakultativní službou. kterou toto sdruženi poskytuje, je miniptljčovna 

kompenzačních ortopedických a rehabilitačních pom(Jcek a provozování 

"handitaxi" dle kapacity organizace. Spolupracujeme i s jinými 

Poskytovateli sociálních služeb. V letošním roce jsme se zapojiti do procesu 

Komunitního plánování ve městě Kolíně a zároveň jsme byli oslovení na 

spolupráci v Komunitním plánováni v Českém Brodě, které bude probíhat. 

Obecným cílem sdružení je přispívat k rozvoji nových metod sociální 

Práce. Prostřednictvím komunitní práce napomáhat ohroženým skupinám 

obyvatelstva k aktivní seberealizací. 

Hlavním cílem našeho sdružení je poskytovat sociální služby na základě 

Standardů kvality sociální práce, postupné rozšiřování těchto služeb 

nejenom ve městě Kolíně a českém Brodě, ale hlavně v jejich okolí. 

CHe sdruženi 

NEPŘEHLÉDNĚTE! 

20/10: AKTUÁLNÍ CENÍK 

Zajímá Vás cena našich služeb? 
Bližší informace hledejte zde ... 

19/1 O: Nové www stránky 

Vítáme Vás v novém provedení 
naší webové prezentace . 
Věl'ime, že Vám při nese více 
informaci v přehlednějši 
formě. 

Články a zajímavosti 

Úsměv dětem 

Sociální odpovědnost 



Osobní asistence 

Osobní asistence je uznávaná jako typ sociální služby, která podporuje 

sociální začleňování zranitelných skupin obyvatelstva a má dodržovat 

standardy kvality sociálních služeb. Osobní asistence se poskytuje v 

přirozeném sociálním prostředí osobám se zdravotním postižením a 

seniorťim. jejichž situace vyžaduje pomoc jiné osoby, a to v předem 

dohodnutém rozsahu a čase. Služba obsahuje pomoc při zvládaní běžných 

úkonů péče o vlastní osobu, pomoc při osobní hygieně, pomoc při zajištění 

chodu domacnosti, zprostředkování kontaktu se společenským prostředím a 

Pomoc při prosazování práv a zájmů.Služba se poskytuje za Llplatu. 

"Uvědom si, odkud jsi přišel, kom jdeš o především, proč jsi vytvořil 

ten zmatek, do které ses dostal..." 

lerénni odlehčovací služby 

Odlehčovací služby jsou ambulantní, terénní nebo pobytové služby 

Poskytované osobám se zdravotním postižením a seniorům. jejichž situace 

Vyžaduje pomoc jiné osoby, o které jinak pečuje osoba blízka v 

domácnosti; cílem služby je umožnit pečující osobě nezbytný odpočinek. 

Služba obsahuje pomoc při zvládání běžných úkonli péče o vlastní osobu. 

Pomoc při osobní hygieně nebo poskytnutí podmínek pro osobní hygienu. 

Poskytnuti stravy nebo pomoc při zajištění stravy, poskytnuti ubytování, 

Zprostředkování kontaktu se společenským prostředím, terapeutické 

Činnosti a pomoc při prosazováni práv a zájmů. Služba se poskytuje za 

Up[atu. 

Sociální služby pomáhají lidem žít běžnym životem .· umožňují jim 

Pracovat, nakupovat, navštěvovat školy, navštěvovat místa víry, LJČastnit. se 

ilktivit volného času. starat se sám o sebe a o domácnost apod. Zaměřují se 

no zachování co nejvyšší kvality a důstojnosti jejich života. Sociální služby 

hou poskytovány jednotlivdm, rodinám i skupinám obyvatel. Mezi 

~ejpočetnějši skupiny příjemců sociálních služeb patří zejména senioři, 
iÍdé se zdravotním postižením. rodiny s dětmi, ale také lidé. kteří z 

"ů~ných dLtvodů žijí "na okraji" společností. 

lociální služby a příspěvek na péčí jsou při splnění podmínek stanovených 

'~ákoně č. 108/2006 Sb., o sociálních službách. s účinností od 1. 1. 2007, 

' 0skytovány: 

Osobě, která je na územi České republiky hlášena k trvalému pobytu. 



osobě. které byl udělen azyl, 

občanovi a rodinnému příslušníkovi občana členského státu Evropské 

unie, 

cizinci, který je držitelem povolení k dlouhodobému pobytu po dobu 

delší než 3 měsíce. 



pot ex http ://www. potex .czj 

novinky o projektu 1 w odevzdat'.' I kde hledat kontejnery I fotogalerie otazky a odpovědi 
I napište nám 

podporované organizace I jendorázové sbírky textilu 

Co vše můžete odevzdat 

Filed under: - admin@ 0.21 

Do sběrných nádob projektu POTEX společnosti Aquastor, s. r. o. mttžete odkládat Vaše nepotřebné šatstvo, oděvní doplňky , 
obuv, bytový textil , hračky, vše, z čeho odrostly Vaše děti nebo se Vám nadále nehodí. Prosíme, vkládejte věci ve stavu 
použitelném, odpadem nikomu neprospěj eme a nepomůžeme . 

Prosíme, vkládejte do kontejneru věci čisté, vyprané, suché a zaba lte je do igelitového pytl e či tašky. Boty prosím svažte 
tkani čkami k sobě nebo je také zaba lte, službu dále vykonají , jen pokud budou spárované. 

Uvítáme též Váš vyřazený bytový textil , záclony, závěsy, povlečení , deky atd ...... Vše prosíme opět zabalené a čisté a suché. 

Vaše vy řazené šatstvo a da lší textil ješt ě mohou ve světě velmi pomoci' 

Očkujeme, že nám pomáháte pomáh:ll! 

Comments t l ) 

1 komentář» 

Dobrý den, 

to je moc dobře, že sbíráte použitý textil do kontejnerů , mám radost, že bude mít ještě další život' Vždy mi bylo líto dát 
použité věci jen tak k popelntcím, byl tam pak nepořádek a takto z něj bude j eště užitek' 

Díky, že jstell 1! 

Anna Novotná 

komentá1' byadmin - 23. JO. 2010 @ 12.29 

Napsat komentář 

Název (vyžadováno) 

Email (nebude zveřejněn) (vyžadovfl.no) 

Webová strimka 

Odeslat komentář 
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Volby do Senátu Parlamentu ČR konané dne 17.10.- 18.10.2008 

Jmenné seznamy a přehledy 

Obvod: 42- Kolín 

Volební Navrhující Politická 1. kolo 2. kolo 

číslo jméno, příjmení a tituly věk strana strana příslušnost Povolání Bydliště hlasy % hlasy % 

3 Buřič Jiří 56 ODS ODS ODS starosta Kolín 10 655 24,60 13 679 40,03 

S Černý Jan MVDr. 49 STŘEDOČ. US-DEU US-DEU vet . lékař, místostarosta Kost. Kostelec nad Černými Lesy 1575 3,63 o 0,00 

7 Drda Robert 40 s z s z s z ředitel obchodní společnosti Veltruby 2 821 6,61 o 0,00 

8 Hanzlíček Jiří RNDr. 70 SDŽ SDŽ SDŽ poradce Praha 4 301 0,69 o 0,00 

9 Lebeda Pavel MUDr. 68 ČSSD ČSSD BEZPP lékař Kolín ll 060 25,53 20 489 59,96 

2 Navrátil Václav MU Dr. 61 SNK ED SNK ED SNK ED lékař Kolín 8 730 20,15 o 0,00 

6 Němeček Jaroslav 58 HNPD HNPD BEZ PP podnikatel- elektrotechnik Tři Dvory 800 1,84 o 0,00 

1 Švarc František 56 KSČM KSČM KSČM předseda OV KSČM Radim 6 724 15,52 o 0,00 

4 Zub Jiří 56 NS+SZR ČSNS2005 BEZ PP podnikatel Lysá nad Labem 647 1,49 o 0,00 



Použité prameny: 

http: //www.mukolin.cz/ 
http://www.pres.kolin.cz/ 
Kolínský zpravodaj 
http ://www. spirala. cz 
http://www.ceskedrahy.cz 
Mladá fronta Dnes 
Český statistický úřad 
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